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Gazeta Powiatowa
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Kpt.¿.w. Waldemar Jaworowski

Trybuna³ Konstytucyjny orzek³,
¿e nowe propozycje do kodeksu
wyborczego s¹ czêœciowo niezgod-
ne z Konstytucj¹, a czêœciowo zgod-
ne.

Prawo i Sprawiedliwoœæ og³osi-
³o, ¿e odnios³o zwyciestwo, a Plat-
forma przypomnia³a, ¿e za tymi
nowymi pomys³ami w Sejmie g³oso-
wa³ tak¿e PiS. Ma wiêc te¿ coœ na
sumieniu.

Nikomu nie przysz³o do g³owy,
by spojrzeæ na to w sposób bardziej
odkrywczy. Otó¿ mogliœmy przeko-
naæ siê, ¿e wk³ad opozycji w stano-
wienie prawa jest bardzo istotny.
Jeœli piszê o wk³adzie, to znaczy o

Czy „Mamrota” zast¹pi
„Pe³nomocnik”?

wytê¿onej pracy opozycji, polega-
j¹cej na wykazywaniu b³êdów  rz¹-
dowego projektu uchwa³y. Przez
cztery lata s³yszymy totaln¹ krytykê
rz¹dz¹cej partii pod adresem opo-
zycji, a zw³aszcza PiS, ¿e tylko
utrudnia i tylko przeszkadza. A gdy-
by tak nie przeszkadza³a, to zapew-
ne by³oby lepiej. No wiêc w tej w³a-
œnie sprawie, w sprawie nowych
warynków wyborczych, PiS nie
przeszkadza³. Skoro nie przeszka-
dza³, to pewnie pomaga³, a skoro
pomaga³, to dlaczego Trybuna³ Kon-
stytucyjny zakwestionowa³ tyle
wspania³ych, a powiem wrêcz ge-
nialnych pomys³ów Rz¹du Tuska?
Na logikê bior¹c,  to w tym momen-
cie wszystkie porykiwania Tuska na
opozycjê, ten zmasowany atak pol-
skich Elit, w tym wielu mediów, oka-
za³ siê wielkim blama¿em tych¿e.

I nic tu nie pomog¹ nowator-
skie metody na aktywizacjê po-
staw obywatelskich, takich jak
g³osowanie przez internet, skoro
mamy Elitê do bani. Mamy Elitê,
która zapewne nie mierzy wy¿ej,
ni¿ powiatowa æwieræinteligen-
cja.

Zupe³nie nie rozumiem, có¿ to
za sukces z tym g³osowaniem przez
„pe³nomocnika”. Mo¿e siê okazaæ,
¿e tak jak w ostatnich wyborach
samorz¹dowych by³o ponad pó³tora
miliona g³osów niewa¿nych, to te-
raz oka¿e siê, ¿e bêdziemy mieæ dwa
miliony g³osów oddanych przez
„pe³nomocnika”.

Oka¿e siê po czasie, ¿e w na-
szych monopolowych pojawi siê
nowy gatunek napoju alkoholowe-
go. W miejsce „Mamrota” zobaczy-
my „Pe³nomocnika”.

Wczoraj starosta Kazi
mierz Saæ potwier
dzi³, ¿e zatrudni³ w

starostwie by³ego burmistrza
Trzebiatowa S³awomira Rusz-
kowskiego na stanowisku swoje-
go doradcy. Tym samym wyjaœni-
³a siê sytuacja by³ego burmistrza,
który do tej pory w zaciszu domo-
wym leczy³ rany po przegranych
wyborach w Trzebiatowie. To za-
trudnienie zamyka te¿ chyba
okres nadziei, jak¹ jego grupa po-
lityczna ¿ywi³a na jego powrót na
to stanowisku po usuniêciu nowe-
go burmistrza, o czym powszech-
nie mówi³o siê w Trzebiatowie.
Jakim sposobem mia³oby to byæ
zrobione, do dzisiaj nie wiadomo,
ale by³o o tym g³oœno. GwoŸdziem
do trumny okaza³y siê wybory
uzupe³niaj¹ce, które „Idziemy
Razem” równie¿ przegra³o, a na-
dzieje na jeszcze wiêksze zanta-
gonizowanie rady z burmistrzem
z ka¿dym dniem s³abn¹.
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Kazimierz Rynkiewicz

By³y burmistrz Ruszkowski
doradc¹ starosty Sacia,
czyli kolejny etat
za nasze podatki

Zatrudnienie przez Sacia
Ruszkowskiego to kolejny dowód
na to, ¿e stworzony przez niego
uk³ad polityczny pod szyldem
„Idziemy Razem” jest uk³adem
„Razem po kasê” i nic nie znacz¹
dla niego zasady i poszanowanie
pieniêdzy podatników. Uwa¿aj¹ -
jak widaæ zupe³nie otwarcie i
wrêcz bezczelnie - ¿e ludzie po-
winni na nich pracowaæ. Na pen-
sjê Ruszkowskiego bêd¹ praco-
waæ piekarze wstaj¹cy nad ranem,
mechanicy, pielegniarki, sprz¹-
taczki, handlowcy pracuj¹cy od
rana do wieczora i ka¿dy z nich
odprowadzi podatek, z którego
czêœæ pójdzie na pensjê doradcy
starosty. By ten sobie w ciepe³ku
siedzia³, pali³ papieroska i duma³,
co by tu jeszcze staroœcie dora-
dziæ.

To oczywiœcie mog³a wymy-
œliæ tylko nasza ukochana Platfor-

ma Obywatelska. Taka ona oby-
watelska, jak i Trybun... lud. Usta-
wa o doradcach, uchwalona w
2008 r. wesz³a w ¿ycie 1 stycznia
2009 r. Nie bardzo wiadomo, na
czym polega doradzanie i jaka jest
odpowiedzialnoœæ doradcy, ale to
wymarzone miejsce do zarabiania
kasy. By wszystkim ¿y³o siê lepiej.
Pamiêtacie?

Ustawa o tyle bzdurna, ¿e nie
wy³¹czono z niej powiatów. Wójt,
burmistrz i prezydent dzia³aj¹ sa-
modzielnie, zatrudniaj¹c zastêp-
ców, którzy maj¹ konkretne zada-
nia. W powiatach dzia³aj¹ Zarz¹-
dy Powiatów, cia³a kolegialne, w
liczbie piêciu cz³onków; jest sta-
rosta, wicestarosta i trzech cz³on-
ków zarz¹du. Mo¿na wiêc uznaæ,
¿e starosta i wice maj¹ ju¿ trzech
doradców w owych cz³onkach.
Do tego Powiaty maj¹ o po³owê
mniej pracy, ni¿ Gminy. Nie ma

wiêc ¿adnego merytorycznego
uzasadnienia dla zatrudnienia by-
³ego burmistrza na tym stanowi-
sku. To typowy skok na kasê. Kil-
ka miesiêcy temu w starostwie
znalaz³ siê by³y sekretarz trzebia-
towskiego urzêdu Ryszard Niem-
czuk. Na drugiego wiceburmi-
strza do Gryfic przywieziono ze
Szczecina Przemys³awa Kowa-
lewskiego, i dodano mu kawa³ek
etatu w starostwie. Wy na ich
utrzymanie pracujecie. Teraz mu-
siecie trochê wiêcej i d³u¿ej pra-
cowaæ, bardziej siê staraæ, bo
przyby³a jeszcze jedna gêba do
wykarmienia.
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Kompletna obs³uga
firm w zakresie
BHP oraz Kadr:
szkolenie BHP

i p.po¿.,
ocena ryzyka zawodowego,
wypadki przy pracy, dozór
BHP, prowadzenie pe³nej
dokumentacji kadrowej i BHP.

Tel. 508-070-331, 607-424-426

Firma Kurierska Siódemka S.A.

poszukuje
kandydatów
na Kurierów,

do œwiadczenia us³ug
kurierskich.

Zakres dzia³ania: dorêczanie
przesy³ek w poszczególnych rejo-
nach na obszarze woj. zachodnio-
pomorskiego.

Wymagania:
- dzia³alnoœæ gospodarcza,
- auto dostawcze,
- dobrze widziane doœwiadczenie
w firmie kurierskiej
lub spedycyjnej/transportowej.

Oferujemy:
- sta³¹ i stabiln¹ pracê,
- szkolenie i materia³y
merytoryczne,
- zapoznanie z topografi¹ rejonu,
- sta³¹ obs³ugê danego rejonu,
- rzetelnoœæ i terminowoœæ
rozliczania za us³ugi.

Kontakt: tel. 507 003 100
email: bkwasna@siodemka.com

W sobotê, 23. lipca br.,
po godzinie 12. dosz³o
do wypadku na odcinku
drogi pomiêdzy Górzyc¹
a K³odkowem.

Samochód osobowy Fiat Panda
w czasie manewru wyprzedzenia
"na trzeciego" zjecha³ z drogi i da-
chowa³ uderzaj¹c w drzewo. Skut-
kiem wypadku by³y trzy osoby po-
szkodowane, w tym jedno dziecko.
Stra¿acy musieli uwolniæ z samo-
chodu dwie osoby zakleszczone, za
pomoc¹ narzêdzi hydraulicznych.
Nastêpnie zabezpieczono l¹dowi-
sko dla Lotniczego Pogotowia Ra-
tunkowego oraz uprz¹tniêto drogê.
W miejscu akcji pracowa³y dwie
jednostki stra¿y po¿arnej: JRG Gry-

fice i OSP Trzebiatów oraz pogoto-
wie ratunkowe.

Komenda Powiatowa Pañstwo-
wej Stra¿y Po¿arnej w Gryficach

Wypadek samochodowy na trasie Górzyca -
K³odkowo

Wyprzedza³ na „trzeciego”,
dachowa³ i zatrzyma³ siê
na drzewie (TRZEBIATÓW). Radny

Wies³aw D¹browski
zapyta³, czy nie mo¿na
by³oby odpuœciæ karania
mandatem na pierwszej
interwencji dostawców
do sklepów i lokali,
którzy musz¹ parkowaæ
na ulicach
samochodami.

Krzysztof Szmidt poinformo-
wa³, ¿e ani razu nie zosta³a na³o¿ona
grzywna na zaopatrzeniowca.

– Zawsze informujemy do-
stawców, ¿e na czas roz³adunku nie
bêdziemy interweniowaæ, ale je¿eli
oni koñcz¹ roz³adunek i id¹ sobie na
kawê i pó³ godziny go nie ma, a ulica
jest zablokowana... Nie tolerujemy
te¿ zatrzymywania siê samochodów
dostawczych czêœciowo na chodni-
ku, gdy¿ zarz¹dca drogi sobie tego
nie ¿yczy, poniewa¿ niszczy to po-
lbruk – zapisano w protokole.

Z posiedzenia
Komisji Spraw
Spo³ecznych

Reklama
Tel. 512 138 349
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W sali konferencyjnej U.M w
Gryficach w dniach 22 i 23 lipca
trwa³y konsultacje spo³eczne doty-
cz¹ce koncepcji obejœcia m. Gryfi-
ce w ci¹gu drogi woj. Nr 105 (za-
chodnie obejœcie Gryfic w powi¹za-
niu z drog¹ Nr 110, drogami gmin-
nymi i powiatowymi). Na zlecenie
Zachodniopomorskiego Zarz¹du
Dróg Wojewódzkich w Koszalinie,
dokumentacjê projektow¹ opraco-
wa³a firma DROMOST Sp. z o.o z
Poznania oraz Biuro Konsultacyjno
Projektowe Ochrony Œrodowiska
„BIKOS – ATEKO” Sp. z o.o z Po-
znania.

Konsultacje spo³eczne nie cie-
szy³y siê szczególnym zaintereso-
waniem spo³ecznym. Na sali obec-
nych by³o oko³o 20 osób w tym wi-
ceburmistrz Gryfic Waldemar Waw-
rzyniak, sekretarz Wanda Piwoni,
Ryszard Chmielowicz z Wydzia³u
Rolnictwa i Ochrony Œrodowiska i
Krzysztof Ka³êcki, który reprezen-
towa³ Wydzia³ Gosp. i Planowania
Przestrzennego.

- Z uwagi na bogactwo przyrod-
nicze, zagadnienia zwi¹zane z
ochron¹ œrodowiska by³y jednym z
elementów, w oparciu o które wy-
znaczyliœmy wspólnie, czyli Zespó³
Drogowy i Zespó³ Ochrony Œrodo-
wiska, te miejsca, które w znacznym
stopniu i z ró¿nych powodów, za-
równo jeœli chodzi o wartoœæ przy-
rodnicz¹, jak i obowi¹zuj¹ce w tej
chwili w Polsce przepisy. Te miej-
sca, które bêd¹ stanowi³y pewnego
rodzaju progi inwestycyjne. Brali-
œmy pod uwagê zarówno uwarunko-

Konsultacje spo³eczne – obwodnica Gryfic
wania przyrodnicze, jak i uwarun-
kowania spo³eczne przy wyznacze-
niu warunków, a w³aœciwie tych
miejsc. Takie trzy miejsca, które
by³y kluczowe przy wyznaczeniu
samego przebiegu obwodnicy, to
by³o miejsce przy wsi Zaleszyce.
Tutaj g³ównymi uwarunkowaniami
by³y uwarunkowania spo³eczne tj.
rozpoczête budowy lub tereny zbro-
jone. Nastêpnym miejscem manew-
ru by³ rejon szpitala tzn. konkretnie
przejœcie przez ul. Niechorsk¹, czy-
li drogê woj. Nr 110 tutaj by³o kilka
uwarunkowañ tj. wystêpowanie
form ochrony przyrody, do zacho-
wania, których jesteœmy zobowi¹-
zani. Chcia³bym jedn¹ rzecz pod-
kreœliæ – niezale¿nie od tego jakie
mo¿e byæ prywatne odczucie ka¿de-
go obywatela – jesteœmy zobowi¹-
zani tak czy tak do przestrzegania
obowi¹zuj¹cych przepisów – mówi³
przedstawiciel firmy DROMOST –
tych przepisów zwi¹zanych z
ochron¹ przyrody.

Ale inwestycja tego typu, jak
inwestycje drogowe – obwodnica
miasta o d³ugoœci kilku kilometrów,
musi uzyskaæ akceptacjê Regional-
nej Dyrekcji Ochrony Œrodowiska
w Szczecinie, która dzia³a zarówno
w oparciu o prawo unijne, jak i pra-
wo krajowe i wszystkie obowi¹zuj¹-
ce przepisy, tudzie¿ praktyki zwi¹-
zane z ochron¹ tych wszystkich ele-
mentów przyrody o¿ywionej, które
podlegaj¹ ochronie.

Tak, jak powiedzia³em – nieza-
le¿nie od tego, ¿e ktoœ uwa¿a, ¿e to
czy coœ innego powinno byæ chro-

nione. My projektuj¹c obwodnicê i
maj¹c na celu jej póŸniejsze realizo-
wanie, musimy braæ pod uwagê
uwarunkowania przyrodnicze.
G³ówne formy ochrony przyrody,
czyli wystêpowanie zarówno roœlin,
jak i zwierz¹t podlegaj¹cych ochro-
nie zw³aszcza ochronie œcis³ej. Z
tego powodu miêliœmy bardzo nie-
wielkie mo¿liwoœci, jeœli chodzi o
przejœcie obwodnicy... i tu siê zaczê-
³a spo³eczna dyskusja, czyli wza-
jemne przekrzykiwanie.

Jedni uwa¿ali, ¿e ma³o istotny
jest, jakiœ robak, inni, ¿e jakaœ roœli-
na. Ale prawda jest taka, ¿e spo³e-
czeñstwo ma prawo do tego, ¿eby
siê obawiaæ o to, czy obwodnica
naruszy ich w³asnoœci, jak blisko
bêdzie przebiega³a ich nowych po-

sesji itd.
Obecni na sali konferencyjnej –

g³ównie rolnicy z ul. Kamieñskiej
zdecydowanie powiedzieli – NIE,
obwodnicy, który pocz¹tek mia³by
na ulicy Starogrodzkiej i póŸniej
Kamieñskiej. Jeœli potrzeba taka
bêdzie, to napisz¹ petycjê, zbior¹
podpisy, bo ju¿ teraz w pi¹tki i sobo-
ty maj¹ trudnoœci z wyjazdem z w³a-
snych podwórek na ul. Kamieñsk¹,
któr¹ jad¹ na pola.

Ju¿ dziœ nie bardzo mog¹ wyje-
chaæ kombajnem czy innym ciê¿kim
sprzêtem, bo ulicami przeje¿d¿a
bezlik samochodów w kierunku
nadmorskim.

Dodaæ nale¿y, ¿e rolnicy z ul.
Kamieñskiej, to nieprzypadkowi
ludzie, którzy ziemiê nabyli teraz.
Gospodarstwa wielobran¿owe pro-
wadza od wielu lat, ju¿ jako dzieci
poznawali wartoœci ziemi i ciê¿k¹ na
niej pracê. I chocia¿by dlatego
musz¹ mieæ pewnoœæ, ¿e do w³asnej
ziemi doje¿d¿aæ nie bêd¹ w kawal-
kadzie tirów czy innych samocho-
dów.

Na spotkaniu przedstawiono 4
warianty przebiegu obwodnicy. Ale,
który zostanie zrealizowany poka¿e
dopiero przysz³oœæ.

Mimo wszystko, szkoda, ¿e na
spotkaniu by³o tak ma³o ludzi, ¿e nie
by³o ani jednego so³tysa. Byæ mo¿e
przyszli na sobotnie spotkanie. I
mo¿e by³ to b³¹d, ¿e dwa dni prze-
znaczono na konsultacje spo³eczne,
zamiast jednego, ale z odpowied-
nim wyprzedzeniem tj. informacj¹
w lokalnych mediach z dwutygo-
dniowym wyprzedzeniem.

Chocia¿ jedna z obecnych na sali
konferencyjnej powiedzia³a – kogo
interesuje obwodnica Gryfic i kon-
sekwencje jej budowy, to na pewno
o konsultacjach wiedzia³ i przy-
szed³. Jak kogoœ tak wa¿ne dla mia-
sta sprawy nie interesuj¹, to nie
przyszed³. M

(TRZEBIATÓW- gmina). Do
pilnowania porz¹dku
publicznego podczas sezonu
w tym roku przydzielonych
zosta³o 6 funkcjonariuszy ze
Szczecina z OPP. Co 2 – 3
tygodnie maj¹ byæ
przeprowadzane wspólne
akcje ze stra¿¹ graniczn¹:
tzw. punkty kontrolno –
blokadowe.

Z funduszy, które magistrat w
tym roku bud¿etowym przekaza³
policji, czêœæ ma byæ przeznaczona
na dodatkowe s³u¿by policjantów w
Mrze¿ynie.

Dodatkowe
patrole
i blokady

W trakcie modernizacji ul. Nie-
podleg³oœci, ul. Podgórna traktowa-
na by³a przez wykonawcê, jak ma-
gazyn podrêczny materia³ów bu-
dowlanych np. kostki granitowej,
¿wiru itp.

W zwi¹zku, z tym ¿e jeŸdzi³ te¿
po tej ulicy ciê¿ki sprzêt, na-
wierzchnia ul. Podgórnej zosta³a

Ul. Podgórna

zniszczona, podobnie jak  po³ama-
ne zosta³y p³yty chodnikowe.
Mieszkañcy bloków przy tej ulicy
oczekuj¹ od Zarz¹du Dróg Powiato-
wych prze³o¿enia chodnika albo
wyrównania p³yt. Zniszczyli – niech
naprawi¹, choæ droga to gminna.
Szkody wyrz¹dzi³ ZDP w Gryfi-
cach. M
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(TRZEBIATÓW-gmina). Roz-
wój gminy to nie tylko nowe chod-
niki, Orliki, hale, ale przede wszyst-
kim rozwój œwiadomoœci i demo-
kracji. Jak sytuacja wygl¹da w tej
gminie?

Samorz¹dnoœæ ma ju¿ 20 lat.
Mieszkañcy niektórych powiatów
bardzo silnie uczestnicz¹ w ¿yciu
publicznym, uczestnicz¹ w sesjach,
zabieraj¹ g³os, wyra¿aj¹ swoje zda-
nie, propozycje, uwagi, skrupulat-
nie œledz¹c poczynania radnych i
urzêdników. Czy w gminie Trzebia-
tów tak jest, skoro tak wiele wsi
wymaga sporych jeszcze nak³adów
inwestycyjnych?

- Staramy siê budziæ obywatel-
sko i publicznie nasz¹ gminê. Nawet
przy brakach materialnych mo¿na
du¿o spraw publicznych zrealizo-
waæ poprzez zaanga¿owanie i pobu-
dzenie aktywnoœci oddolnej i to jest
coœ, co proponujemy przy tym skan-
dalicznym bud¿ecie.

Plany s¹ ogromne. Ca³y czas coœ
siê dzieje. Uruchomiliœmy now¹
stronê interaktywn¹, która bêdzie
coraz bardziej otwieraæ siê na
mieszkañców, powo³ujemy stowa-
rzyszenia, namawiamy lokalnych
przedsiêbiorców do podejmowania
inicjatyw nie zawsze ukierunkowa-
nych tylko i wy³¹cznie na czysty
zysk. Szukamy inwestorów, opraco-
wujemy ca³oœciow¹ strategiê roz-
woju gminy i wiele innych rzeczy –
powiedzia³ burmistrz Trzebiatowa
Zdzis³aw Matusewicz.

Nadmorska gmina w³aœciwie nie
ma innej mo¿liwoœci jak ukierunko-
wanie na turystykê. Zwa¿aj¹c na to,

Mo¿na i bez pieniêdzy
¿e nie wszyscy wczasowicze lubi¹
zagêszczone pla¿e, alternatyw¹ dla
nich mog¹ staæ siê tutejsze wioski.
Patrz¹c jednak, jak daleko s¹ w tyle
chocia¿by za wioskami po³o¿onymi
w górach, gdzie ju¿ kilkanaœcie lat
temu prê¿nie zaczêto szkoliæ ludzi
pod wzglêdem zak³adania agrotury-
styki, ukierunkowywania siê na po-
szczególne atrakcje – wikliniar-
stwo, garncarstwo itd., mo¿liwoœci i
pomocy pozyskiwania funduszy, to
widaæ, ¿e tutaj latami tracono szan-
sê na rozwój. Jest to zadziewaj¹ce
tym bardziej, ¿e ¿adne miejscowo-
œci jak nadmorskie, nie maj¹ takich
mo¿liwoœci na rozwój, przynaj-
mniej w sezonie letnim. W o wiele
trudniejszej sytuacji s¹ przyk³ado-
wo te znajduj¹ce siê trochê bardziej
na po³udnie, lez¹ce co najwy¿ej nad
niewielkimi jeziorkami. Nadmor-
skie wsie mog³yby staæ siê uzupe³-
nieniem mocnych oœrodków s¹sied-
nich – Rewala i Ko³obrzegu.

- Tutaj jest du¿y atut naszych wsi
tak bogatych kulturowo, ciekawych
etnicznie, s¹ tu liczne mniejszoœci i
wyznanie. Przypomnê, ¿e w Trze-
biatowie s¹ cztery ró¿ne koœcio³y,
jest piêkna tradycja, historia - i ta
najnowsza. Pozostaje kwestia poka-
zania tego – wyeksponowania.
Przyk³adowo stare, poniemieckie
cmentarzyki, co te¿ w ogóle do tej
pory nie by³o robione. Je¿eli to siê
zrobi, jest szansa, ¿e nasz¹ gminê
mo¿emy postawiæ na nogi, zagospo-
darowaæ, nawet w sposób wyró¿nia-
j¹cy w porównaniu z s¹siadami.

Jednym z podstawowym punk-
tów, w³aœnie koñczê sporz¹dzenie

statutu dla nowego stowarzyszenia
Trzebiatów Centralny, zak³ada
m.in. pobudzanie spo³ecznoœci
wiejskich, szczególnie w kierunku
prowadzenia i zak³adania agrotury-
styki.

Najpierw myœlimy nad sam¹
konstrukcj¹, nad mo¿liwoœci¹ akty-
wizacji, potem bêdziemy myœleli
nad ró¿nicowaniem. Na razie sytu-
acja jest taka, ¿e brakuje aktywno-
œci jakiejkolwiek, ale i te¿ warun-
ków materialnych do tej aktywnoœci
w rodzaju œwietlicy chocia¿by na
terenie wsi – doda³ burmistrz Trze-
biatowa.

Lepiej póŸno, ni¿ wcale chcia³o-
by siê rzec, bo wszak gmina to nie
tylko miasta, a turystyka i agrotusty-
ka jest alternatyw¹ dla mieszkañ-
ców gminy.

Kolejnym pomys³em samorz¹du
trzebiatowskiego to organizacja
konkursów. Czêœæ ju¿ istnieje, cho-
cia¿by na najlepszy produkt wsi,
podczas których mieszkañcy gminy
prezentuj¹ swoje produkty w ra-
mach œwiêta „S¹siady” czy w ra-
mach œwiêta „Kaszy”.

- Mo¿emy skosztowaæ smalcu,
ogórków kwaszonych, pojawi³o siê
te¿ has³o bimber – podkreœlam ha-
s³o, jeœli by to przekszta³ciæ w formê
ograniczon¹ produktu regionalnego
i z prawn¹ mo¿liwoœci¹ propagowa-
nia, a s¹ takie mo¿liwoœci, to by³by
to kolejny element atrakcji. To po-
mys³y, które kosztuj¹ du¿o pracy i
koncepcji, ale pobudzaj¹ aktyw-
noœæ. Myœlenie w formie oddolnej
wspó³pracy, a nie odwracanie siê,
lêk wrêcz przed ludŸmi, alienowa-

nie siê w³adzy. Z jednej strony wy-
daje siê to oczywiste, z drugiej – jest
to nasz problem – doda³ burmistrz.

Kolejny pomys³, to, w ramach
wdra¿anego programu wojewódz-
kiego, wyposa¿anie œwietlic w kom-
putery, mimo i¿ nie wszystkie œwie-
tlice doczeka³y siê jeszcze remontu.
Ale skoro jest mo¿liwoœæ pozyska-
nia, to magistrat zamierza z niej
skorzystaæ.

Byæ mo¿e bêdzie te¿ i internet
oraz szkolenia z dziedziny informa-
tyki i korzystania z netu, budowania
w³asnych stron, sklepów i reklamo-
wania siê w internecie. Czasami
wczasowiczom wystarczy np. pole
namiotowe i dró¿ka przez las nad
morze. Nie trzeba wiele – prócz
chêci mieszkañców i pomocy urzê-
du.

– Piêkne lato zapowiada siê, a
co za tym idzie i s¹ szanse na spore
wp³ywy do bud¿etu. Jesteœmy opty-
mistami i za robotê bierzemy siê, nie
analizuj¹c tego, co by³o przedtem,
co nie zosta³o zrobione – doda³ w³o-
darz.

Wp³ywy do bud¿etu nios¹ za
sob¹ i nadziejê, ¿e zostan¹ one wy-
dane rozs¹dnie i z korzyœci¹ dla
wszystkich mieszkañców.             MM

(TRZEBIATÓW). Zgodnie z
protoko³ami Komisji Rewizyjnej w
minionym roku w tej gminie praco-
wano wzorcowo. Gmina powinna
ubiegaæ siê o medal, przynajmniej
uœcisk d³oni Niezmiernie Wa¿nej
Persony. Komisja nie ma ¿adnych
zastrze¿eñ do pracy gminy.

Komisja Rewizyjna wybierana
spoœród radnych ma za zadanie kon-
trolowaæ dzia³alnoœæ burmistrza,
gminnych jednostek organizacyj-
nych i jednostek pomocniczych
Gminy pod wzglêdem: legalnoœci,
gospodarnoœci, rzetelnoœci, celo-
woœci oraz zgodnoœci dokumentacji
ze stanem faktycznym.

Komisja Rewizyjna bada w
szczególnoœci gospodarkê finan-
sow¹ kontrolowanych podmiotów,
w tym opiniuje wykonanie bud¿etu
gminy i wystêpuje z wnioskiem do
Rady o udzielenie lub nieudzielenie
absolutorium.

Tyle na temat zadañ i kompeten-
cji Komisji Rewizyjnej. W Trzebia-
towie wystarczy wejœæ na BIP gmi-
ny i przeœledziæ kontrole, jakie do-
konywa³a Komisja Rewizyjna w
gminie. Zaskakuj¹cy jest fakt, i¿
wnioski Komisji s¹  takie same bez
wzglêdu na kontrolowan¹ jednost-
kê, b¹dŸ referat – wszystko jest w
porz¹dku, ¿adnych zastrze¿eñ nie
ma. Tak jest bynajmniej w przeœle-
dzonych przez nas protoko³ach Ko-
misji z tego roku i kilku z roku mi-
nionego. Wynika³oby z tego, ¿e albo
Komisja nie kontroluje nale¿ycie,
albo rzeczywiœcie wszystko jest w
porz¹dku. Kontrole na razie dotycz¹
tego, co dzia³o siê w bud¿ecie gmin-
nym w roku 2010, czyli dotycz¹cych
administrowania Urzêdem przez
by³ego burmistrza. Dlatego przy
takich wnioskach powinna zapaliæ
siê czerwona lampka. I zapali³a siê.
Sprawdziliœmy sk³ad Komisji Rewi-

zyjnej i z jakich komitetów starto-
wali jej cz³onkowie. Na siedmiu
cz³onków Komisji Rewizyjnej czte-
rech startowa³o z Komitetu Wybor-
czego Powiatowe Stowarzyszenie
Idziemy Razem, w tym przewodni-
cz¹cy Jan Kargul. Przypominamy –
tego samego, co by³y burmistrz.

Poni¿ej sk³ad Komisji Rewizyj-
nej, która w tym roku ma za sob¹
piêæ posiedzeñ, w tym cztery kon-
trole (tyle jest na BIP-e). Cz³onko-
wie Komisji z Idziemy Razem: Jan
Kargul– Przewodnicz¹cy podob-
nie jak w minionej kadencji, z³o¿y³
nastêpuj¹ce oœwiadczenie: praco-
wa³em, pe³ni³em s³u¿bê i by³em
wspó³pracownikiem organów bez-
pieczeñstwa pañstwa w rozumieniu
ustawy z dnia ustawy z dnia 18 paŸ-
dziernika 2006 r. o ujawnianiu infor-
macji o dokumentach organów bez-
pieczeñstwa pañstwa z lat 1944-
1990 oraz treœci tych dokumentów

(Dz. U z 2007 r. Nr 63, poz. 425, z
póŸn. zm.), Bogumi³a Domañska,
Jan Kaniewicz, Henryk Pijarowski,
pozostali cz³onkowie: HelenaHan-
dor,  Józef Kubiak, Stanis³aw Sitar-
ski.

Przy takich wnioskach Komisji i
jej sk³adzie, a¿ chcia³oby siê zapy-
taæ,  czy gdy Komisji przyjdzie ana-
lizowaæ zasadnoœæ wydatkowania
pieniêdzy z bud¿etu za tren rok,
nagle pojawi¹ siê zastrze¿enia, czy
nadal wszystko bêdzie piêknie i bez
zastrze¿eñ? Poczekamy. Czas poka-
¿e.

Byæ mo¿e Komisja kontroluj¹c
poszczególne jednostki i referaty
skupi³a siê jedynie na zgodnoœci
s³upków pod k¹tem zaplanowanych
funduszy i wydanych – bo tu wszyst-
ko piêknie zgadza siê, ale zabrak³o
pytania o ich zasadnoœæ?

Na razie my mieliœmy zastrze¿e-
nia co do zasadnoœci wydatkowania
pieniêdzy w Referacie Promocji. O
tym w innym artykule.              MM

Doskona³a gmina?
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Z uwag¹ przeczyta³em o
stanie s³u¿by zdrowia i o
placu budowy, jakim sta³ siê
gryficki szpital.

Jeœli Redakcja pozwoli,
to kilka uwag. W koñcu gry-

ficki szpital, to szpital nas wszyst-
kich. Chocia¿by dlatego, ¿e budo-
wany by³ czêœciowo przez gryfi-
czan w tzw. czynie spo³ecznym.

Remonty, remonty, ale dlacze-
go wicedyrektor Rajmund Rajew-
ski nic nie wspomnia³ o bezsen-
sownych remontach? To prawda,
¿e szpital jest placem budowy i
przebudowy, ale czêœæ tej przebu-
dowy jest po prostu bez sensu. Nie
powiedzia³ np. tego, ¿e parê mie-
siêcy temu, mo¿e ze trzy miesi¹ce
wstecz, remontowali pomieszcze-
nie obok centrali telefonicznej.
Wyrzucili centralê telefoniczn¹,
po³o¿yli tam kafelki, zaadaptowa-
li jako pomieszczenia do pracy na
Izbie Przyjêæ. Po dwóch miesi¹-
cach przenieœli Izbê w inne miej-
sce i w tej chwili znowu tam
wszystko rozwalili, znowu re-
montuj¹. I co to ma byæ? Zmarno-
wane pieni¹dze! Na przyk³ad
komuœ tam nie podoba siê œciana
przestawiona o 30 cm, to siê j¹ bu-
rzy. Inwestuje siê kolejne pieni¹-
dze, niszczy siê materia³y. O tym
nie mówi siê. O tym, ¿e tworz¹
fikcyjne stanowiska pracy i ¿e
uciekaj¹ pieni¹dze. Np. stworze-
nie specjalnego stanowiska do
Biura Obs³ugi Pacjenta; na stano-
wisko to zosta³ zatrudniony syn
jednej z pañ, która pracuje w biu-
rze. Stanowisko by³o przez chwi-
lê, przez pó³ roku, ale do biura by³
zakupiony nowy sprzêt, by³o za-
adaptowane pomieszczenie, wy-
remontowane, œciany z luksfery,
nowiutkie meble – wszystko. W tej
chwili biuro jest nieczynne, bo
ch³opak zosta³ przeniesiony
gdzieœ wy¿ej. Zreszt¹ ca³y czas
jest pod opiek¹ mamy, gdzie tego
nie powinno byæ. Matka jest kie-
rownikiem i dziecko pod jej kie-
rownictwem pracuje. Czy tak po-
winno byæ? Czy ktoœ s¹dzi, ¿e lu-
dzie o tym nie wiedz¹?

To s¹ takie rzeczy, o których
g³oœno siê nie mówi. Na oddzia-
³ach s¹ zatrudniani ludzie, którzy
spe³niaæ musz¹ wymogi NFZ, a w
pracy ich nie widaæ. Np. na psy-
chiatrii - kiedy na oddziale obecny
by³ terapeuta do spraw alkoholi-
zmu?

Opowiadaj¹ o nowym sprzê-

cie, ale co z tego, ¿e jest rezonans
magnetyczny, skoro od czerwca
wyniki s¹ nieopisane? Pacjenci
chodz¹ jak b³êdne owce i pytaj¹ o
wyniki. Jedyne co s³ysz¹, to nie
ma, jeszcze nie ma. Nie maj¹ fa-
chowców do obs³ugi nowego
sprzêtu, albo „zielonego pojêcia”,
jak wyniki opisaæ. To wszystko nie
jest dograne do koñca.

A kolejki? – np. do kardiolo-
gów. Do kardiologa jest kolejka na
koniec przysz³ego roku. Jak tu
¿yæ? Do neurologa na ten rok ju¿
nie ma zapisów. Pierwszorazo-
wych pacjentów mo¿e przyj¹æ w
po³owie przysz³ego roku.

Jak pacjent dostanie udaru, to
na pierwsz¹ wizytê mo¿e zg³osiæ
siê w maju! To daj Bo¿e zdrowie!
Za to powinni siê wzi¹æ, a nie za te
g³upie remonty, za te remonty, któ-
re nie s¹ potrzebne. Te, które s¹ po-
trzebne, niech robi¹. A ta prywa-
ta? To zatrudnianie cz³onków ro-
dziny na stanowiskach umys³o-
wych w biurach!

Dlaczego nikt z w³adz szpitala
nie zainteresuje siê prac¹ na Od-
dziale Dzieciêcym? A tam s¹ z³e
relacje rodzic – pielêgniarki. S¹
opryskliwe, niemi³e, nie wype³-
niaj¹ swoich obowi¹zków w sto-
sunku do dzieci tak, jak powinno
to byæ zrobione. Generalnie pielê-
gniarki i to wszystkie, mog¹ byæ
zmêczone zwyczajnie prac¹, ale i
niskimi poborami. Ale pacjenta
nie mo¿na traktowaæ przedmioto-
wo, niezale¿nie od wieku i nie-
wa¿ne – dziecka czy doros³ego.

Prawda, jest jeszcze szpital w
Resku. Wed³ug mnie, to jedna
wielka pomy³ka. Du¿o pieniêdzy
tam „utopiono”, tyle sprzêtu ku-
pionego, mebli, jakieœ kina domo-
we. Prawie 90 tys. z³ posz³o na za-
kupienie sprzêtu do biura w Re-
sku, do urz¹dzenia gabinetów le-
karskich i pomieszczeñ, w których
siedz¹ lekarze. W ogóle to po co
wziêto ten szpital? Jeœli mia³oby
to na celu otwarcie wy³¹cznie od-
dzia³u pielêgnacyjnego, to jestem
w stanie to zrozumieæ, bo jest
du¿o ludzi starych, geriatrycz-
nych i na pewno potrzebuj¹ po-
mocy. Ale chirurgia planowa?
Gdzie pacjent, który np. spadnie
z ³ó¿ka i na szycie rany jad¹ do
Gryfic, bo im nie wolno tam za³o-
¿yæ szwów. To wygl¹da nienor-
malnie, ale tak jest, bo to jest chi-
rurgia planowa, a ten przyk³ado-
wy upadek nie by³ zaplanowany.

Pacjent upad³, skaleczy³ siê i trze-
ba go przewieŸæ do Gryfic, ¿eby
za³o¿yæ szwy. Dlaczego nie zro-
bi¹ w gryfickim szpitalu redukcji
zatrudnienia? Czy w Gryficach
jest ma³o ludzi m³odych, którzy z
poca³owaniem rêki pracê na tere-
nie szpitala przyjêliby? M³odzi i
wykszta³ceni, to nie, lepiej trzy-
maæ swoich. Nie mam nic prze-
ciwko tym ludziom personalnie,
ale jeœli mówi siê o szukaniu
oszczêdnoœci, to po co to siê robi?
Jedni mog¹ pobieraæ emeryturê i
do tego pensjê, a inni staæ w ko-
lejce po jak¹œ pracê? Ilu jest ta-
kich, którzy bior¹ emeryturê, jest
na umowie o pracê i z tego jeszcze
mu nale¿y siê po¿yczka i bony na
œwiêta. I jeszcze taka emerytka
ma za z³e np. salowej, ¿e te¿
chcia³aby bony na œwiêta. Piszê o
przyk³adzie, bo salowe zatrudnia
firma zewnêtrzna IMPEL. Te¿
uwa¿am, ¿e jest to poroniony
pomys³, to s¹ pieni¹dze, które
uciekaj¹, bo dziewczyny, które
pracuj¹ w tej firmie, zarabiaj¹
grosze. Naprawdê grosze zara-
biaj¹ na umowê-zlecenie, nie
maj¹ ¿adnych œwiadczeñ, nie
maj¹ ¿adnych praw.

A niestety ta firma zatrudnia
nie do koñca – ¿e tak napiszê -
ca³kiem sprawnych umys³owo.
Niech maj¹ stopnie niepe³no-
sprawnoœci, ale do oddzia³ów,
gdzie le¿¹ chorzy, którzy nawet
od salowej potrzebuj¹ zrozumie-
nia, wspó³czucia, czy zwyk³ego,
ludzkiego spojrzenia, to od takich
ludzi nie do koñca sprawnych
umys³owo nie mo¿na siê tego
spodziewaæ. I tu nie powinno tak
byæ.

Kiedyœ, jak by³ dyrektor Ko-
zak, te¿ by³y salowe, ale zwracano
uwagê na to gdzie i na jaki oddzia³
nadaj¹ siê do pracy. By³y przesu-
niêcia. A teraz?teraz na nic nie
zwraca siê uwagi, a salowa przy-
chodzi do pracy albo nie, czasem
dzwoni¹, ¿e nie przyjad¹, a cza-
sem po prostu sobie id¹ i nie wra-
caj¹. Dysproporcje finansowe s¹
ogromne. Rozumiem, ¿e lekarz
uczy siê i musi dobrze zarabiaæ,
ale pozosta³y personel od wielu lat
nie otrzyma³ ¿adnych podwy¿ek.
¯adnych. I teraz s³uchy chodz¹, ¿e
mo¿e i z tego, co mamy, mog¹ nam
zabraæ. Bo jak zaczynamy wpadaæ
w dziurê finansow¹, to od czegoœ
trzeba zacz¹æ i bêd¹ okrajaæ wy-
p³aty.

Obecny dyrektor niby ekono-
mista, bez pomys³u na ekonomiê.
Czasami odnosi siê wra¿enie, ¿e
on tutaj jest, ¿eby roz³o¿yæ nas na
³opatki. Mam na myœli szpital. Po
jego poczynaniach innych wnio-
sków byæ nie mo¿e.

Jak dr Gorzka by³ dyrektorem,
mieliœmy wyp³aty na czas, nie
mieliœmy d³ugów i NFZ by³ ten
sam i umowy by³y te same. I
wszystko by³o tak samo i jakoœ
potrafi³ racjonalnie i ekonomicz-
nie myœleæ. A tutaj dyrektor eko-
nomiczny na zebraniu zarzuca, ¿e
pielêgniarki zu¿ywaj¹ za du¿o
sprzêtu jednorazowego, strzyka-
wek, rêkawiczek. No to jak maj¹
pracowaæ? To najlepiej gumk¹-
recepturk¹ rêkawiczkê na dwa-
dzieœcia cztery godziny przymo-
cowaæ do d³oni i heja do pracy.
Albo w ogóle po co te rêkawiczki?
Ogólnie jest Ÿle, ale w rankingu
szpital jest na ósmym miejscu w
Polsce. Tak, jesteœmy, bo nowy
sprzêt, bo podlegamy Urzêdowi
Marsza³kowskiemu, bo mamy od-
dzia³ oparzeniowy i chirurgiê pla-
styczn¹. To jest to, co nas winduje
do góry. Na oparzeniówce by³
jakiœ genera³, dzieci z Iraku, to
posz³o w œwiat i to nam podnios³o
i podnosi presti¿.

Ale dlaczego nie mówi siê o
tych biednych kobietach, które w
temp. 70 st. C pior¹, mdlej¹ i mówi
siê, ¿e s¹ leniwe i opiesza³e. Dla-
czego o tym nikt nie powie, ¿e s¹
sterty prania. Jak kiedyœ ktoœ da³
do gazety zdjêcia z tymi stertami
bielizny poœcielowej do prania, to
za³o¿yli kamery. I teraz pralnia jest
monitorowana. I to mia³o popra-
wiæ komfort pracy, ¿e s¹ szpiego-
wane? O tym siê nie mówi! Dyrek-
tor twierdzi, ¿e pralnia przynosi
straty? O czym on mówi? Ja jako
nie ekonomista wiem, ¿e jeœli ma-
szyna w ci¹gu godziny wypierze 5
kg prania, to jak id¹ cztery maszy-
ny, to wiêcej ni¿ 20 kg nie wypior¹.
To po co pranie zbieraæ na stertê?
To dlaczego przyjmuj¹ pranie z
pensjonatów nad morzem? Bo z
tego p³ynie ¿ywa gotówka, a nasze
pranie le¿y z boku i zasmradza siê.
Pacjenci nie maj¹ pi¿am, nie maj¹
poœcieli, bo pralnia szpitalna opie-
ra ca³e oœrodki wczasowe znad
morza. A co? Maj¹ czyœciutko
wyprane, wymaglowane, a nasze
le¿y. Kamery za³o¿one, tylko nie
wiadomo czy w³¹czone na czas
dostawy brudów znad morza.
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Do Redakcji Gazety Gryfickiej

Piêknie buduj¹, czy piêknie mówi¹?
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Ale o tym nie mówi siê, bo to
jest temat wstydliwy. To tak fajnie
powiedzieæ, ¿e pralnia przynosi
straty. Ale dlaczego przynosi stra-
ty, to ju¿ nikt nie powie. A mo¿e
tak, jakby ekonomista ruszy³ eko-
nomiczne g³owy, to mo¿e by coœ z
tej ekonomii wysz³o.

Na zakoñczenie moich rozwa-
¿añ, jeszcze s³ów parê o systemie
ESKULAP. System ten jest papie-
roch³onny, drukujemy dwie histo-
rie w wersji papierowej. Nikt nam
nie zapewnia tuszu, tonerów do
drukarek, nie ma papieru. Ka¿dy
oddzia³ ponosi koszty za zakup
tych materia³ów. Nie mamy wp³y-
wu na nasze finanse.

Ktoœ nam da³ okreœlon¹ pulê,
ale rozlicza nas awansem. Œmieci
p³acimy za ca³y szpital, bo trzeba
gdzieœ to podzieliæ, tlen za ca³y
szpital, bo na jakimœ oddziale jest
du¿e zu¿ycie, a na innym wcale, to
po po³owie, ¿eby by³o sprawiedli-
wie. To o jakim bud¿ecie my mó-
wimy? Jak np. ja sobie kupiê buty,
ale ktoœ w red. za nie zap³aci, to ja
to rozumiem, dla mnie to jest eko-
nomia, ale dla redakcji to jaka to
ekonomia? A tak¹ mamy.

Nikt nie pomyœla³, ¿e system
jest niespójny, z³y, Ÿle siê w nim
pracuje. Wymogi s¹ ogromne,
komputery, ani baza nie jest do
tego przygotowana, serwery pa-
daj¹, co chwilê siê to psuje. My
musimy kupowaæ ryzy papieru,
musimy kupowaæ tonery, bo dy-
rekcja odkupuje tonery z odzysku
powtórnie nabijane, które po zu-
¿yciu czterech kartek papieru s¹
do wyrzucenia. A ktoœ za to zap³a-
ci³ pieni¹dze. I to s¹ pozorne
oszczêdnoœci, to s¹ ekonomiczne
oszczêdnoœci, które maj¹ siê do
ekonomii tak, jak – nie wiem –
œwinia do szyde³kowania (prze-
praszam za kolokwializm, ale nie
da siê inaczej).

Nie ma czegoœ tak podstawo-
wego, jak d³ugopisy, o³ówki itp.
Przecie¿ to œmieszne jest. Ale mó-
wimy o oszczêdnoœciach i innych
bzdurach. Idê kupiæ d³ugopis, bo
ten, którym piszê ju¿ siê koñczy, a
jutro w pracy bêdzie mi potrzebny.

Z wyrazami szacunku – pra-
cownik etatowy gryfickiego szpi-
tala.

(Dane do wiadomoœci Redak-
cji), Gryfice 23.07.2011 r.

Ps. Czy to przypadek, ¿e na
pewnym oddziale córka pracuje u
tatusia? Czy tak powinno byæ?

Na stronie internetowej
Idziemy Razem by³y
burmistrz chwali siê
swoimi osi¹gniêciami.
Warto przyjrzeæ siê bli¿ej
zamieszczonej tam
tabelce i zasadnoœci
wydawania pieniêdzy na
niektóre inwestycje.

Na stronie Idziemy Razem by³y
burmistrz S³awomir Stanis³aw
Ruszkowski chwali siê osi¹gniêcia-
mi i inwestycjami, jakie zosta³y
wykonane dla Trzebiatowa. Wœród
nich jest wiele takich, z którymi
gmina ma niewiele wspólnego.
Przyk³adowo jest napisane: budowa
czterech przystani kajakowych za
kwotê niemal 8. milionów z³, w tym
prawie cztery miliony dofinansowa-
nia. Niezorientowany cz³owiek
móg³by pomyœleæ, ¿e to by³y bur-
mistrz wraz z Rad¹ Miejsk¹ wybu-
dowali na terenie gminy cztery przy-
stanie. Zosta³a wybudowana jedna.
Do niej jeszcze wrócimy. Wysz³o
wiêc, jak w tym dowcipie – nie 8
milionów, a dwa, w dofinansowanie
i nie cztery przystanie a jedna i to
chyba nie do koñca tak goœcinna, jak
mia³a byæ. Zdjêcia z otwarcia za to
piêkne.

Nastêpna inwestycja tym razem
z zapisem „w trakcie realizacji” to
zabezpieczenie przeciwpowodzio-
we rzeki Regi” i to za 44 miliony z³,
taka sama kwota wpisana jest w
wysokoœæ kwoty dofinansowania –
czy¿by jakiœ dobry wujek da³ miastu
100 proc. œrodków finansowych na
wykonanie zabezpieczenia prze-
ciwpowodziowego? Nawet gdyby
da³, to miasto nie kiwnê³oby palcem,
bo nie jest w³aœcicielem rzeki i nic
miastu do tego. To zadanie w³asne
Zachodniopomorskiego Zarz¹du
Melioracji i Urz¹dzeñ Wodnych w
Szczecinie. W konsternacjê jednak
wprawia kwota podana na budowê
Orlika, zgadza siê wysokoœæ dofi-
nansowania – 666 tys. z³, czyli tyle,
ile dosta³y wszystkie gminy, ale
koszt budowy – wed³ug by³ego bur-
mistrza wynosi 1.626 tys. z³, gdy w
magistracie podaj¹ 1.394.306,26 z³
brutto. Z budowy hali sportowej,
gdzie na stronie podany jest koszt
ca³kowity budowy oko³o 23 miliony
z³ (nie do koñca chyba prawdziwy)
raczej dumnym byæ nie mo¿na,
przynajmniej z wysokoœci kosztów.
Takich kwiatków jest du¿o wiêcej.
Patrzê w oczy uœmiechaj¹cego siê
ze strony http://www.idziemyra-
zem.com.pl/ by³ego burmistrza i nie
wiem komu mam wierzyæ i kto tu ze

Kto tu z kogo durnia robi?
mnie durnia robi.

Inna rzecz, czy inwestycje, z któ-
rych poprzednia w³adza jest tak
dumna, wp³ywaj¹ na rozwój gminy?
W¹tpliwe, przynajmniej niektóre.
Choæby sztandarowa ju¿ budowa
hali sportowej – pieni¹dze, które
zosta³y w³o¿one dodatkowo, wy-
starczy³yby na uporz¹dkowanie sta-
nu niemal wszystkich dróg na
wsiach, na tych wsiach, które dzisiaj
z braku dobrych dróg maj¹ zabloko-
wany rozwój i bêd¹ mieæ jeszcze
przez wiele lat. Budowa Orlika, gdy
wsie zostaj¹ w tyle, te¿ jest w¹tpli-
wa, ale za to stawia wœród modnych
gmin, które na has³o premiera bu-
duj¹ Orliki. Priorytety – czy coœ ta-
kiego istnieje?

Przy tym wszystkim rodzi siê
pytanie, gdzie so³tysi, gdzie radni,
gdzie spo³ecznoœæ lokalna w koñcu,
która pozwala na takie dzia³ania
„w³adzy”. W³adzy zapisanej w³a-
œnie tak, bo faktyczn¹ w³adz¹ w
demokratycznej gminie jest spo-
³ecznoœæ lokalna, a burmistrz jest do
roboty – czyli do wykonania tego, co
uchwali Rada Miejska. Radni to
przedstawiciele swoich œrodowisk.
Burmistrz to co najwy¿ej admini-
strator magistratu – ma pieczê nad
tym aby urzêdnicy dobrze wykony-
wali swoje zadania i reprezentant
gminy. To ludzie wybieraj¹ zarów-
no radnych, jak i burmistrza i to lu-

dzie mog¹ swoich przedstawicieli
zawsze odwo³aæ. I po w³adzy. Dla-
czego o tym piszê? Bo na BIP-e
Urzêdu Miejskiego jest zak³adka:
„W³adze Miasta”, pod któr¹ kryj¹
siê: burmistrz, wiceburmistrz i
skarbnik – zapewne zak³adka ju¿
bardzo stara i niezmieniana od daw-
na, najwy¿szy czas to zrobiæ.

Powrócê do hali – dok³adano
kolejne miliony, bo okaza³o siê, ¿e
projektant nie przewidzia³, ¿e czêœæ
hali bêdzie staæ na gruncie torfo-
wym. Takie grunty, to chyba nie
nowoœæ na terenie gminy? I tutaj
rodzi siê pytanie, czy zosta³y prze-
prowadzone badania geologiczne i
geotechniczne pod budowê hali? Bo
jeœli nie, to ktoœ powinien za to od-
powiedzieæ, powinna zaj¹æ siê tym
Komisja Rewizyjna, albo prokura-
tura - patrz¹c na wyniki protoko³ów
Komisji Rewizyjnej.

I kolejne pytanie kogo w durnia
robi lokalna gazeta, pisz¹c, ¿e obec-
ny burmistrz nie otrzyma³ absoluto-
rium? Chyba autor artyku³ów zna
prawo samorz¹dowe i wie, ¿e abso-
lutorium nie otrzyma³ poprzedni
burmistrz, a mo¿e nie wie? A jeœli
nie wie, to po co siêga po pióro?

MM

(TRZEBIATÓW). Mieszkañ-
cy od lat nara¿ani s¹ na ogromne
straty spowodowane cyklicznymi
powodziami. Od lat s³ysza³o siê, ¿e
albo nie ma pieniêdzy, albo coœ siê
zrobi. To ma siê zmieniæ.

Obecnie realizowany jest pro-
jekt pog³êbiania Regi. W bliskim
czasie przewidziany jest projekt
wykonania tzw. ma³ej ulgi czyli
odbudowa kana³u na prawym brze-
gu rzeki do rzeki Sarni i dodatkowo
w póŸniejszym czasie - du¿ej ulgi.
Realizacja tego zadania ma zapew-
niæ ochronê przed powodzi¹ oko³o
11.200 osób zamieszkuj¹cych ob-
szar 7.123 ha, obudowanych ma byæ
8,9 km wa³ów  przeciwpowodzio-
wych oraz 10,32 km koryta rzeki
Regi.

Jest to czêœæ szerszego progra-
mu, w ramach którego m.in. budo-
wany bêdzie ma³y zbiornik reten-
cyjny w £obzie, w Gryficach nato-
miast zmodernizowano jazy.

W tym mieœcie by³ kana³, ale
zosta³ zasypany. Zamiast du¿ego

Ujarzmi¹ rzekê?
mostu o przepustowoœci 9 metrów
wmontowano rurê o œrednicy 80
cm,która mia³a zast¹piæ kana³. Nie
zast¹pi³a. Zafundowano sobie pe-
wien katalog problemów, nie my-
œl¹c i nie przewiduj¹c konsekwen-
cji. A wystarczy³oby czasami zwy-
czajnie pomyœleæ. Nie myœlano za-
pewne te¿, gdy projektowano ob-
wodnicê.

- By³a zaprojektowana, m.in. w
tej przestrzeni, gdzie ma powstaæ
kana³ ulgi. Czêœæ obwodnicy nie
przewidywa³a przepustu, nawet
tego 80. centymetrowego. Dopiero
musieliœmy staraæ siê o to – poinfor-
mowa³ burmistrz Trzebiatowa Zdzi-
s³aw Matusewicz.

Ma³a ulga ma powstaæ prawdo-
podobnie ju¿ w ci¹gu dwóch lat.
Bêdzie stwarzaæ ulgê jedynie na te-
renie miasta, nie roz³adowuj¹c na-
piêcia przed nim.

Du¿a ulga z kolei koncepcyjnie
usytuowana jest du¿o przed mia-
stem. Bêdzie mia³a za zadanie odpro-
wadzaæ nadmiar wód na tereny po-
lderów przed Trzebiatowem. MM
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List otwarty Starosty Gryfickiego do Burmistrza

Trzebiatowa, Pana dr Zdzis³awa Matusewicza

Szanowny Panie Burmistrzu,
Przyznam, ¿e szczerze zadziwi³o mnie pañskie oœwiadczenie, ja-

kie skierowa³ Pan do mediów.
Od wielu lat pracujê na rzecz samorz¹du lokalnego i mam niema³e

doœwiadczenie, jednak pierwszy raz spotykam siê z przypadkiem, w
którym to burmistrz próbuje rozpoczynaæ swoj¹ dzia³alnoœæ od uro-
czystoœci otwierania dróg, zamiast od ich faktycznego budowania.
Aby coœ uroczyœcie otwieraæ, to trzeba najpierw coœ zrealizowaæ. Taka
jest naturalna kolej rzeczy. Nie ³adnie jest ubieraæ siê w cudze sukcesy
i osi¹gniêcia.

Panie Burmistrzu, rozumiem ¿e jest Pan tu nowy, ¿e dopiero zdo-
bywa Pan doœwiadczenie w samorz¹dzie lokalnym oraz to, ¿e ma Pan
prawo nie wiedzieæ, ¿e mieszkañcy nie oczekuj¹ bardziej lub mniej
uroczystego przecinana wstêgi. Mieszkañcy Gminy Trzebiatów ocze-
kuj¹ od swojego burmistrza konkretnego dzia³ania. Mieszkañcy ocze-
kuj¹ od Pana budowy i remontu dróg oraz chodników, modernizacji
szkó³, rozwoju infrastruktury sportowej, zdobywania funduszy ze-
wnêtrznych na sfinansowanie przedsiêwziêæ, tworzenia miejsc pracy,
etc. W realnym œwiecie liczy siê konkretne dzia³anie, a nie s³owa, wiêc
czas zabraæ siê do ciê¿kiej pracy Panie Burmistrzu, bo mówiæ potrafi
ka¿dy.

Zapewniam Pana, ¿e jeœli Pan, jako Burmistrz, skutecznie zreali-
zuje w ca³oœci choæ jedn¹, jak¹kolwiek konkretn¹ inwestycjê, która
przyniesie korzyœæ Mieszkañcom Gminy Trzebiatów, to nie bêdê czu³
urazy, je¿eli przeciêcie wstêgi na uroczystoœci odbêdzie siê bez mo-
jego udzia³u.

Maj¹c na sercu dobro Mieszkañców Gminy Trzebiatów mam na-
dziejê, ¿e podejmie Pan konstruktywne i konkretne dzia³ania, czego
Panu i Mieszkañcom Gminy Trzebiatów szczerze ¿yczê.

Z wyrazami szacunku,
Kazimierz Saæ

Starosta Gryficki

List otwarty do Starosty Powiatu
Gryfickiego Kazimierza Sacia

Szanowny Panie Starosto,

Chcia³bym prosiæ Pana o wyjaœnienie sytuacji, w wyniku której
dokona³ Pan samodzielnego (tylko przedstawiciele w³adz powiatu)
ods³oniêcia inwestycji na ulicy Sarniej w Trzebiatowie w dniu 14 lipca
br., bez nale¿ytego powiadomienia, a co za tym idzie i bez udzia³u
przedstawicieli urzêduj¹cych w³adz Gminy Trzebiatów. W tym cza-
sie w trzebiatowskim Urzêdzie odbywa³a siê comiesiêczna Sesja
Rady Miejskiej, o której terminie by³ Pan powiadomiony. Nasza
Gmina wspó³finansowa³a tê inwestycjê.

Dzia³ania takie (a nie jest to pierwszy nieprzychylny akt z Pana
strony wobec nowej w³adzy w Trzebiatowie) s¹ zaprzeczeniem kon-
stytucyjnych zasad subsydiarnoœci i decentralizacji. Jest to tak¿e z³a-
manie zasad samorz¹dnoœci Europejskiej Karty Samorz¹du Teryto-
rialnego, dokumentu ratyfikowanego przez Polskê w 1994 roku.
Pañskie zachowania mo¿na odebraæ jako przejaw lekcewa¿enia spo-
³ecznoœci lokalnej Trzebiatowa i jej demokratycznego wyboru. Jest
to spo³ecznoœæ samorz¹dowa, któr¹ powinien Pan nale¿ycie repre-
zentowaæ.

Z nale¿ytym szacunkiem,
dr Zdzis³aw Matusewicz

Burmistrz Trzebiatowa

Minê³o szeœæ miesiêcy na urzê-
dzie Burmistrza Trzebiatowa i czas
dokonaæ podsumowañ. Zreszt¹ od-
by³o siê na ten temat otwarte spotka-
nie z mieszkañcami miasta i gminy
w pa³acu, ale wiadomo - nie wszy-
scy mogli przybyæ. Pierwsze co mi
przychodzi na myœl po tym czasie to
niezdolnoœæ ekipy Ruszkowskiego
do pogodzenia siê z wynikiem g³o-
sowania w wyborach. Bezpoœrednio
i poœrednio i ja i nowe w³adze gmi-
ny, jesteœmy nieustannie atakowani
przez prasê, Internet, nieprzychyln¹
Radê Gminy i w inny mo¿liwy spo-
sób. Pan Ruszkowski, ze swoimi
mocodawcami,  wykazuje siê ak-
tywnoœci¹, jakiej mu brakowa³o
przez ca³y czas urzêdowania (dwie
i pó³ kadencji). Najczêœciej s¹ to
niewyszukane, k³amliwe, pod³e
wrêcz napaœci i dlatego chcia³bym
prosiæ nasz¹ spo³ecznoœæ o rozwagê
w przyjmowaniu informacji tycz¹-
cych osoby mojej, moich wspó³pra-
cowników czy naszej gminy. Jedn¹
z ostatnich wiadomoœci dotycz¹-
cych mnie jest rozpowszechniana
plotka jakobym "mia³ ju¿ doœæ" i
chcia³ zrezygnowaæ z urzêdu. Nic
podobnego, do wyborów wystarto-
wa³em na proœbê i z poparciem kon-
kretnego œrodowiska, któremu po-
zostajê wierny. Wci¹¿ spotykam siê
z mieszkañcami, z ró¿nymi œrodo-
wiskami, rozmawiamy, czasem siê
spieramy bo przecie¿ wiadomo, ¿e
ka¿dy ma inny pogl¹d na rozwój
gminy. Widoczne staj¹ siê efekty
intensywnej pracy jak¹ wk³adam w
sprawowany urz¹d. I stopniowo
powiêkszamy grono, które coraz
przychylniej odbiera "nowego bur-
mistrza".  Inne ataki dotycz¹ tematu
"braku osi¹gniêæ"… Oto najwa¿-
niejsze osi¹gniêcia pó³rocza: nowa,
niezale¿na opiniotwórcza gazeta
"G³os z Trzebiatowa" (dziœ "Glos z
Wybrze¿a" z wk³adk¹) - po falstar-
cie i z trudnym pocz¹tkiem. Wiemy
wszyscy jakim problemem s¹ lokal-
ne gazetki; czêste pokazywanie siê

Trzebiatowa w mediach regional-
nych i ogólnopolskich; wyprosto-
wanie sytuacji klubu "Rega" przy
zapaœci bud¿etowej; lepsza atmos-
fera pracy w urzêdzie i obs³ugiwa-
nia interesantów; wypracowanie
koncepcji poprawy sytuacji spó³ek
gminnych (Mrze¿yno, ZBK); zmia-
ny w Komisji Mieszkaniowej; zna-
lezienie rozwi¹zania dla patowej
sytuacji Fortu Rogowo - Muzeum
Lotnictwa; stworzenie szansy inwe-
stycyjnej dla dawnego domu kultu-
ry, a zarazem likwidacja szpetnej
wizytówki miasta; walka o nowych
inwestorów i dyscyplinowanie tych,
którzy latami nic nie robili (np. stary
rynek); zabranie siê za porz¹dek z
szopami na drodze do baszty, za
ruiny po browarze, za "kopu³ê"; li-
kwidacja parkingu w rynku; pierw-
sze porz¹dki na zapomnianych
cmentarzach poniemieckich; po-
wrót do tematu zapomnianego
cmentarza ¯ydowskiego; odtwo-
rzenie walorów historycznych - tu-
rystycznych miasta i gminy; rozpo-
czêcie cyklicznych spotkañ z miesz-
kañcami tematycznych i ogólnych
(dwa spotkania ju¿ siê odby³y); roz-
poczêcie prac nad ca³oœciow¹ strate-
gi¹ rozwoju gminy; nowa interak-
tywna strona internetowa Trzebiato-
wa; internetowe transmisje sesji
Rady Miejskiej; zmieniony wizeru-
nek gminy (m.in. u partnerów zagra-
nicznych); lada dzieñ pojawi¹ siê
nowe stowarzyszenia, fundacje, w³¹-
czamy m³odych do dzia³añ na rzecz
gminy; no i poprawianie tego co zo-
sta³o Ÿle zaplanowane lub wykonane
przez poprzednika. Osi¹gniêcia
skutkuj¹ rosn¹cym poparciem gmin-
nej spo³ecznoœci. Tylko z³a wola nie
pozwala dostrzec tego dorobku.

Nie bêdê siê wdawa³ w polemiki
na poziomie powiatowym, a ten
tekst traktujê jako informacjê, któr¹
jestem winien naszym mieszkañ-
com.

Z powa¿aniem, dr Zdzis³aw
Matusewicz - Burmistrz Trzebiato-
wa

Minê³o pó³ roku…

Listy prosimy kierowaæ na adres: 72-300 Gryfice, ul. Wa³owa 8/7, tel. 91 384 71 53;  www.gazetagryficka.xwp.pl
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Opis krainy pod rz¹dami kacyka
i jego spó³ki nie by³by pe³ny bez
opowieœci o nepotyzmie,który tu -
jak wszystko w krainie gigantoma-
na - gigantyczne ma rozmiary. Po-
niewa¿ dotyczy on trwonienia pie-
niêdzy pañstwowych lub unijnych,
czasem cienka granica miêdzy ne-
potyzmem a korupcj¹ zaciera siê; i
ju¿ tylko CBA mo¿e rozpl¹taæ ten
gordyjski, a w³aœciwie gryficki
wêze³.

Jak podaje Wikipedia, okreœle-
nie nepotyzm "powsta³o w œrednio-
wieczu, gdy papie¿e i biskupi starali
siê zapewniæ pozycjê spo³eczn¹ i
maj¹tek swoim nieœlubnym synom,
okreœlanym za pomoc¹ eufemizmu
"siostrzeniec". Niekiedy przybiera-
³o to formê podnoszenia do godno-
œci kardynalskiej, co mia³o zapew-
niæ kontynuacjê "dynastii" papie-
skiej. Przyk³adem jest papie¿ Ka-
likst III z rodziny Borgia, który
uczyni³ kardyna³ami dwóch swoich
"siostrzeñców"; jeden z nich, Rodri-
go, zosta³ papie¿em Aleksandrem
VI. Aleksander, jeden z najbardziej
skorumpowanych papie¿y, pod-
niós³ Alessandro Farnese, brata
swojej kochanki, do godnoœci

kardyna³a; Farnese zosta³ potem
papie¿em Paw³em III. Pawe³ z kolei
mianowa³ kardyna³ami dwóch sio-
strzeñców w wieku lat czternastu i
szesnastu. Praktykom tym kres po-
³o¿y³a bulla papie¿a Innocentego
XII z 1692, która raz na zawsze za-
kaza³a papie¿om nadawania urzê-
dów i godnoœci jakimkolwiek krew-
nym". Dopóki CBA nie wype³ni w
gryfickim powiecie roli Innocente-
go XII, zagra¿aj¹ nam koœlawe dy-
nastie. Mottem materia³u o gryfic-
kim nepotyzmie bêd¹ nieco strawe-
stowane s³owa przedwojennej pio-
senki warszawskiego barda z Czer-
niakowa, Stanis³awa Grzesiuka.

Tato na lato ³ódki ma,
W zimie na bêbnie w cyrku gra,
A moi bracia dwaj przyrodni
Chodz¹ po sklepach jako g³odni.
Grunt to rodzinka, grunt to ro-

dzinka,
Bo kto rodzinkê fajn¹ ma,
Nie wie co bieda, bo gdy potrze-

ba,
To mu rodzinka wszystko da.

Kazimierz Saæ, piastuj¹cy aktu-
alnie stanowisko starosty gryfickie-
go ma córkê. Córka starosty ma fir-
mê i podobno talent. Ten swój talent
rozwija ¿ywio³owo, a p³ac¹ za to
samorz¹dy od tatusia uzale¿nione

lub przez tatusia kierowane. Ca³a
bowiem kariera zawodowa córki
pana starosty opiera siê na samorz¹-
dach powiatu gryfickiego, a dok³ad-
niej na gminach: rewalskiej, p³o-
towskiej i gryfickiej oraz na Staro-
stwie Powiatowym w Gryficach.
Panna Saciówna jest

bowiem architektem krajobra-
zu. Otworzy³a w roku 2009 firmê
pod nazw¹ "Land Art". Firma mie-
œci siê w Gryficach, przy ul. Mickie-
wicza 5c/6 (NIP: 857-181-80-86),
czyli w mieszkaniu pana starosty.
Starosta Saæ nie ma wiêc zbyt dale-
ko. Zlecenia mo¿e sk³adaæ codzien-
nie rano przy œniadaniu lub wieczor-
kiem przy telewizorze. W imieniu
w³asnym oraz kolegów wójtów i
burmistrzów.

Poniewa¿ internetowe portfolio
firmy Land Art zawiera bardzo wie-
le projektów, a wszystkie one wyko-
nane by³y na zlecenie tutejszych
gmin i Starostwa, chêtnie bezp³atnie
zareklamujemy tê firmê (tel. 697-
670-207, serwis internetowy: http:/
/www.landart.ws oraz http://
sac.carbonmade.com), aby mog³a
znaleŸæ choæby jednego klienta spo-
za samorz¹dów powiatu gryfickie-
go.

Najpowa¿niejszym klientem fir-
my panny Saciówny jest Gmina
Rewal. Portfolio zawiera projekt i
realizacjê ronda i ul. Westerplatte w
Rewalu, ul. Magdaleny w Pustko-
wiu tudzie¿ ul. Poznañskiej w Po-
bierowie. Firma Land Art zaprojek-
towa³a rewalskiemu samorz¹dowi
ca³y wachlarz ró¿nych przebudów -
g³ównie dróg, na które zapewne
bruk dysponuje Starostwo zarz¹-
dzane przez troskliwego tatusia.
Oto lista projektów dla Gminy Re-
wal: koncepcja zagospodarowania
ul. Poznañskiej w Pobierowie, kon-
cepcja zagospodarowania ul.
Szczeciñskiej w Pobierowie, kon-
cepcja zagospodarowania ul. Sztor-
mowej w Pogorzelicy, koncepcja
zagospodarowania ul. Morskiej w
Pogorzelicy, koncepcja zagospoda-
rowania ul. Bursztynowej w Pogo-
rzelicy, koncepcja zagospodarowa-
nia ul. Pla¿owej w Pogorzelicy, kon-
cepcja zagospodarowania ul. Mag-
daleny w Pustkowiu, koncepcja za-
gospodarowania ul. Ba³tyckiej w
Rewalu, koncepcja zagospodaro-
wania ul. Klifowej w Rewalu i kon-
cepcja zagospodarowania ul. Cichej
w Niechorzu.

Niebogata Gmina P³oty równie¿
korzysta z wizji panny Saciówny,
która wykona³a projekt budowy
boiska wielofunkcyjnego w P³o-

tach, koncepcjê utworzenia cmenta-
rza oraz koncepcjê zagospodarowa-
nia terenu przy jeziorze Rusa³ka w
P³otach. Wprawdzie nikt jeszcze w
P³otach o tych inwestycjach w zasa-
dzie nie s³ysza³, ale to nie ma nic do
rzeczy. Wa¿ne, ¿e zlecenia wykona-
ne. Po co komu te koncepcje? Nie
wiadomo.

W Gryfi cach firma panny Sa-
ciówny zrealizowa³a nawierzchniê
brukow¹ wokó³ Liceum Ogólno-
kszta³c¹cego im. Boles³awa Chro-
brego i chwali siê tym na ca³y œwiat.
Nie powinno to nikogo dziwiæ. Au-
torstwa panny Saciówny jest te¿
koncepcja zagospodarowania tere-
nu przy ul. Wa³owej w Gryficach.
Kiedy zaœ w s³oneczne wiosenne dni
bêdziemy siê relaksowaæ na skwer-
ku przy ul. Ks. Ruta, pamiêtaæ nale-
¿y, ¿e to te¿ jest dzie³o latoroœli
Sacia. Formalnie zlecenie przyjê³a i
fakturê na 8 tys. z³otych wystawi³a
dla niepoznaki szczeciñska firma
Arch+ Biuro Projektowe Bernadeta
Bleschke, dla której Ma³gorzata Saæ
formalnie pracowa³a. Nazywa siê to
potocznie finansowaniem skoœnym.
Pisaliœmy swego czasu o tym skwer-
ku, ¿e ³adny akcent w mieœcie i zdzi-
wi³o nas bardzo, ¿e ani czujny Try-
bun Ludu, ani Donosy i Plotki nie
podjê³y tego tematu. Cichutko by³o,
jak makiem zasia³. Dziœ wiemy dla-
czego. Domyœlamy siê te¿, dlacze-
go tak bardzo krytykowany by³
przez Sacia w jego gazetach gryfic-
ki plac Zwyciêstwa, zaprojektowa-
ny przez uznanego architekta, inspi-
rowany placem w Siennie. Plac
Zwyciêstwa ma wszak¿e wadê pod-
stawow¹: nie zosta³ zaprojektowany
przez pannê Saciównê z prowincjo-
nalnym zaciêciem, wedle jednej

sztampy. Kpiono miêdzy innymi, ¿e
plac Zwyciêstwa to l¹dowisko dla
helikoptera. Czy ta ca³a kampania
rozpêtana w saciowych mediach, to
nie by³a forma nacisku na burmi-
strza, aby zmieni³ projektanta na
swojaka? Wydaje siê, ¿e tak. Poza
tym nies³usznie tata Saæ kpi z placu
Zwyciêstwa. Córcia bowiem robi
projekty na jedno kopytko, bruk
prowadzi zawijasami jak po flaszce.

Powie ktoœ, ¿e to bardzo praco-
wita dziewczyna ta córeczka pana
Sacia. W dwa lata tyle projektów i
tyle realizacji.

A to jeszcze nie wszystko. Gry-
ficzanie i mieszkañcy powiatu gry-
fickiego pamiêtaj¹ zapewne wielkie
iloœci plakatów, bilbordów i banne-
rów wyborczych "Idziemy Razem".
Zdolna pani architekt nie tylko wy-
kona³a ich projekty, ale te¿ by³a
pe³nomocnikiem finansowym tego

komitetu wyborczego (szef ko-
mitetu, S³awomir Nowak jest wice-
burmistrzem w P³otach).

Panna Saciówna projektowa³a
nawet winiety gadzinówki Kazimie-
rza Sacia "Donosy i Plotki" wyda-
wanej za pañstwowe pieni¹dze, jed-
nak¿e nie wiemy, czy robi³a to spo-
³ecznie, z mi³oœci do tatusia, czy te¿
za jakieœ pieni¹dze sk¹dœ. Portfolio
firmy Land Art Ma³gorzata Saæ za-
wiera

jeszcze plansze informacyjne.
Wspólnym elementem tych projek-
tów s¹ miêdzy innymi chiñskie dzie-
ci, znane mieszkañcom Gryfic z
plansz rozstawionych wokó³ budo-
wy hali

sportowej. Nasuwa to logiczne
podejrzenie, czy aby panna Saciów-
na sama projektuje te swoje cuda,
czy te¿ mo¿e s¹ to azjatyckie pomy-

NEPOTYZM PO GRYFICKU
IDZIEMY RAZEM (po kasê).
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s³y? Ale to ju¿ inna sprawa.
Nie trzeba dodawaæ, ¿e nie na-

tknêliœmy siê na jakieœ przetargi
og³aszane na prace wykonane przez
fi rmê córeczki pana starosty. Co
tam przetargi, grunt to rodzinka.

Na Czerniakowskiej numer je-
den

Mieszka z ¿on¹ mój brat Edek.
Na Czerniakowskiej numer dwa
Mieszkam z teœciow¹ w³aœnie ja.
Grunt to rodzinka, grunt to ro-

dzinka,
Bo kto rodzinkê fajn¹ ma,
Nie wie co bieda, bo gdy potrze-

ba,
To mu rodzinka wszystko da.

O Powiatowym Urzêdzie Pracy
pisaliœmy ju¿ bardzo wiele. Gryfic-
ka PUP-a powinna siê nazywaæ
Kombinat Nacisku na Obywateli i
Gwarant Wygrywanych Wyborów.
Obraz tej instytucji te¿ nie by³by
pe³en bez nepotyzmu i kolesiostwa,
jakie tu s¹ wszechobecne.

Dla zilustrowania zjawiska po-
s³u¿ymy siê przyk³adem dofinanso-
wywania jednego miejsca pracy dla
osoby niepe³nosprawnej.

Przedsiêbiorca, który od piêtna-
stu prowadzi swoj¹ firmê, nigdy nie
korzysta³ z ¿adnej pomocy pañstwa.
Przeciwnie, znany jest ze sponsoro-
wania kultury oraz dzieci i m³odzie-
¿y niepe³nosprawnej. Pomyœla³, ¿e
uruchomi hipoterapiê, która - jak
powszechnie wiadomo - jest wyj¹t-
kowo skuteczn¹ metod¹ rehabilita-
cji niepe³nosprawnych. Osoba nie-
pe³nosprawna mo¿e tak¿e tu praco-
waæ, wiêc po¿ytek z tego miejsca
pracy by³by wielokrotnie wiêkszy,
ni¿ zazwyczaj. Przedsiêbiorca na
pocz¹tku ubieg³ego roku wyst¹pi³
do Powiatowego Urzêdu Pracy w
Gryficach z wnioskiem o przyzna-
nie œrodków na stworzenie miejsca
pracy dla osoby niepe³nosprawnej.
Przez ponad pó³ roku gryficka PUP-
a zwodzi³a przedsiêbiorcê. W miê-
dzyczasie dyrektor Beata Smoleñ-
ska i kierownik dzia³u instrumentów
rynku pracy Jolanta Mazurek (zwa-
na przez pracowników szar¹ emi-
nencj¹) uparcie nak³ania³y w³aœci-
ciela firmy do z³o¿enia wizyty sta-
roœcie Kazimierzowi Saciowi. To
sta³a praktyka. Dotacje, dofinanso-
wania, sta¿e i wszystko co dotyczy
pracy i pieniêdzy za³atwia siê w
cztery oczy u pana starosty. Wielo-
krotnie pisaliœmy, ¿e to korupcjo-
genne obyczaje, zw³aszcza gdy
mamy do czynienia z cz³owiekiem,
który wprost domaga siê od ludzi
"wdziêcznoœci" (dowody w posia-
daniu redakcji). Ten przedsiêbiorca

do starosty nie poszed³. Wówczas
obie panie powiedzia³y, ¿e nie ma
œrodków i nak³oni³y przedsiêbiorcê
do rezygnacji.  Dosta³ wiêc figê z
makiem.

19 listopada 2010 zosta³a podpi-
sana umowa o refundacjê kosztów
wyposa¿enia stanowiska

pracy osoby niepe³nosprawnej
na kwotê 33.728,69 z³otych. Bene-
ficjentem tego niema³ego grosza
zosta³a fi rma SMALL INVEST,
zajmuj¹ca siê us³ugami finansowy-
mi, ale za to prowadzona przez Gra-
¿ynê Smoleñsk¹, prywatnie… te-
œciow¹ dyrektor Beaty Smoleñskiej.
Grunt to rodzinka.

Romciu, ¿e najm³odszy z nas
Jest rozpruwaczem ciê¿kich kas.
Felek i Stasiek zawsze razem
Chodz¹ jako pajêczarze.
Grunt to rodzinka, grunt to ro-

dzinka,
Bo kto rodzinkê fajn¹ ma,
Nie wie co bieda, bo gdy potrze-

ba,
To mu rodzinka wszystko da.

Jak siê ktoœ w Gryficach uprze i
ma stosowne argumenty, mo¿e
przez pó³ roku uczyæ sta¿ystkê ob-
s³ugi solarium. Spryskaæ, przetrzeæ,
skasowaæ... spryskaæ, przetrzeæ,
skasowaæ…uff, jak gor¹co! Sta¿
mo¿na za³atwiæ - nawet, gdy nie ma
œrodków. Czytelnikom nale¿y siê
wyjaœnienie, ¿e przedsiêbiorca, któ-
ry przyjmuje sta¿ystê ma pracowni-
ka za friko. PUP-a op³aca ZUS,
podatki, a nawet pensjê przez szeœæ
miesiêcy. Teoretycznie bowiem sta-
¿ysta powinien przez pó³ roku pod
opiek¹ fachowca zdobyæ kwalifika-
cje potrzebne do zatrudnienia na
tym stanowisku. Praktycznie jednak
sprawa ma siê tak. Opalona w³aœci-
cielka solarium w Hosso wpada do
PUP-y i ¿¹da sta¿ystki. Akurat nie
ma œrodków, wiêc pracownik wyja-
œnia, ¿e w tym momencie siê nie da.
Jak to siê nie da? A od czego staro-
sta? "A ja to za³atwiê" - odgra¿a siê
paniusia i idzie do starosty. Jak za
dotkniêciem czarodziejskiej ró¿d¿-
ki, w kilka godzin sta¿ jest za³atwio-
ny (mimo braku œrodków). Paniusia
wraca do urzêdu i melduje urzêd-
niczce z wynios³¹ satysfakcj¹: "No
i co? Mówi³am, ¿e za³atwiê?"

A oto inny przyk³ad. Daria S.,
córka Lecha S., prominentnego
dzia³acza PO z Pobierowa zosta³a
przyjêta w grudniu 2008 na sta¿ do
PUP-y. Okaza³o siê, ¿e by³a w ci¹¿y.
Po urlopie macierzyñskim wróci³a
do PUP. B³yskawicznie zorganizo-
wano konkurs, który Daria S. oczy-
wiœcie wygra³a. PóŸniej szybko do-

sta³a etat. By³a sekretark¹ dyrekto-
ra, teraz jest specjalist¹ do spraw
projektów unijnych. Ale najdziw-
niejszy jest fakt, ¿e Daria S. - niby-
bezrobotna - dosta³a siê na sta¿ w
grudniu 2008, prowadz¹c jednocze-
œnie dzia³alnoœæ gospodarcz¹ - od
11 kwietnia 2007 "Superdelikatesy"
(NIP: 857-182-08-93), w Pobiero-
wie, przy ul. Grunwaldzkiej 20.
Dosz³o wiêc w gryfickiej PUP-ie do
kolejnego cudu, za który znowu
zap³acili podatnicy. Takie nadu¿y-
cia s¹ tu na porz¹dku dziennym.
Daria S. dopiero 1

wrzeœnia 2010 dzia³alnoœæ za-
wiesi³a. Podobno Daria S. jest pro-
tegowan¹ samego pos³a Konstante-
go Tomasza Oœwiêcimskiego i lu-
dzie szepc¹, ¿e to za jego przyczyn¹
cud ów siê wydarzy³.

To nie jest pierwszy i nie ostatni
przypadek w powiecie. Najbardziej
znana jest historia dyrektorki LO
Jolanty Folwarskiej (¿ony ju¿ by³e-
go wiceprokuratora rejonowego),
która równie¿ wbrew ustawie pro-
wadzi³a dzia³alnoœæ gospodarcz¹. I
te¿ œwiat siê nie zawali³. Kiedy prze-
gl¹da siê listy udzielonych pomocy
finansowych przedsiêbiorcom, od-
nosi siê wra¿enie, ¿e s¹ firmy, które
bez problemu otrzymuj¹ pokaŸn¹
pomoc finansow¹ z gryfickiej PUP-
y. Dziwnym trafem, najczêœciej s¹ to
firmy zaprzyjaŸnione ze starost¹.
Takie firmy bez problemu podpisuj¹
umowy na znaczne kwoty. Inne zaœ
firmy czêsto jakoœ nie mog¹ siê po-
mocy doprosiæ.

Pañstwo stara siê poradziæ sobie
z problemem bezrobocia. Przezna-
cza na to pokaŸne œrodki. Miêdzy
innymi s¹ to œrodki na tworzenie
miejsc pracy. Do najwiêkszych be-
neficjentów Powiatowego Urzêdu
Pracy nale¿y "Sandra" w Pogorzeli-
cy, która w latach 2008-2010 otrzy-
ma³a z gryfickiej PUP-y a¿ 526 tys.,
czyli ponad pó³ miliona z³otych.

Do rekordzistów nale¿¹: Eco
Company Bartosz Wojsznis (209
tys. z³otych w ci¹gu dwóch lat),
PHU Budex (190.500 z³otych w
dwa lata), Szko³a Jêzyków Obcych
Top Link (154 tys. z³otych tylko w
roku 2010), Villa del Mar (96.180
z³otych w 2010 i 37.000 z³ w roku
2009) oraz Agencja Ochrony Osób
i Mienia TOM Tomasz Boruk (110
tys. z³otych w 2009 roku). Przewa¿-
nie s¹ to jednorazowe wyp³aty w
poszczególnych latach.

Jak przebiega póŸniejsza reali-
zacja zobowi¹zañ pracodawców?
Pracownicy PUP-y twierdz¹, ¿e
kulawo. Leszcze dostaj¹ po kilka
tysiêcy zaledwie i s¹ pod œcis³¹ kon-
trol¹. Rekiny maj¹ po kilkaset tysiê-

cy i nikt im g³owy nie zawraca dro-
biazgami. Aby otrzymaæ pomoc de
minimis (miêdzy innymi na tworze-
nie miejsc pracy, sta¿e itp.) trzeba
spe³niæ okreœlone warunki. Podob-
nie, trzeba stosowaæ siê do warun-
ków, jakie pañstwo stawia przedsiê-
biorcy po ustaniu pomocy. Dotyczy
to w g³ównej mierze dalszego za-
trudnienia. Gryficka PUP-a dba o
œrodki i natychmiast wysy³a monity,
wezwania do zap³aty oraz groŸby
zwrotu otrzymanej pomocy - tyle, ¿e
do zwyk³ych obywateli. Do uprzy-
wilejowanych firm pracownikom
PUP-y nie wolno nawet telefonowaæ
z monitami. Te firmy s¹ ponad pra-
wem.

Na imieninach u ciotki Lodki
Tam wynik³y g³upie plotki,
¯e tato mamie z sercem szcze-

rem
Wypali³ oczy zajzajerem.
Grunt to rodzinka, grunt to ro-

dzinka,
Bo kto rodzinkê fajn¹ ma,
Nie wie co bieda, bo gdy potrze-

ba,
To mu rodzinka wszystko da.

Dotacje na otwarcie firmy, to
ca³kiem osobny rozdzia³ rozlicz-
nych nieprawid³owoœci, do których
jeszcze wrócimy. Dziœ zajmiemy siê
tylko jedn¹ dotacj¹ (19.100 z³o-
tych), wyp³acon¹ dnia 6 paŸdzierni-
ka 2010 niejakiemu Grzegorzowi
Œwistakowi na rozpoczêcie dzia³al-
noœci gospodarczej. Zgodnie z wpi-
sem do ewidencji dzia³alnoœci go-
spodarczej, prowadzonej przez
Urz¹d Miejski w P³otach (nr 2000,
stan z dnia 4 marca 2010), ów Grze-
gorz Œwistak ma prowadziæ dzia³al-
noœæ fizjoterapeutyczn¹ w lokalu w
Szczecinie, przy ul. Gryfiñskiej 13.
Fizjoterapia to - mówi¹c jêzykiem
m³odzie¿owym - œciema. O Œwista-
ku - fizjoterapeucie pod

tym adresem nikt nigdy nie s³y-
sza³. Firmy nie ma, mimo, ¿e powin-
na byæ przez okres minimum roku.
Dlaczego nie ma? Bo Grzegorz
Œwistak po otrzymaniu pieniêdzy z
PUP zajmowa³ siê pisaniem
oszczerczych i k³amliwych pasz-
kwili w starostowej gadzinówce
wyborczej "Donosy i Plotki" i -
podobnie, jak inni "redaktorzy"
tego czegoœ, pozatrudniani w ra-
mach robót publicznych - wynagra-
dzany by³ za to pisanie przez podat-
ników. Tak¹ oto dzia³alnoœæ prowa-
dzi³ przez dwa miesi¹ce Grzegorz
Œwistak za ponad 19 tysiêcy pu-
blicznych z³otych. 9,5 tysi¹ca mie-
siêcznie! Starosta Kazimierz Saæ
ma gest.

Wies³aw Wojciech Schmidt
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Przebudowa uliczki przyleg³ej
do pl. Zwyciêstwa przebiega
sprawnie, wymieniana jest ca³ko-
wicie kanalizacja œciekowa, desz-
czowa i gazoci¹g.

Zadbano te¿ o przechodniów.
Star¹ kostkê brukow¹ zerwano, ale
prawie natychmiast po³o¿ono kra-

Tak powinno byæ

wê¿niki i now¹ kostkê. Zauwa¿yæ
trzeba, ¿e zrywanie starych kostek
brukowych nie nastêpuje na ca³ej
d³ugoœci ulicy, ale odcinkami, by
nie utrudniaæ ¿ycia mieszkañcom i
prowadz¹cym dzia³alnoœæ gospo-
darcz¹ w tej okolicy. Inwestycjê
wykonuj¹ brukarze z ZGK. M

P³aciæ za parkowanie przy pl.
Zwyciêstwa nie bêd¹ i nie zosta-
wiaj¹ samochodów godzinami
przed U.M

Po wprowadzeniu op³at za par-
kowanie, wyraŸnie zmniejszy³a siê
iloœæ samochodów w tym miejscu.
Bez trudu mo¿na znaleŸæ wolne

P³aciæ nie bêd¹

miejsce, co jeszcze w czerwcu by³o
rzecz¹ niemo¿liw¹. Jak tak dalej
pójdzie, to jest obawa, ¿e inkasent-
ka nie zarobi na swoj¹ pensjê, choæ
nieustannie biega woko³o pl. Zwy-
ciêstwa z bilecikiem za 2 z³ote, za
kierowcami parkuj¹cymi samocho-
dy. M

W Gryficach jest coraz wiêcej
lokali do wynajêcia i nowych miesz-
kañ na sprzeda¿.
Z ul. Niepodleg³oœci zniknê³y ju¿
niektóre banki, a teraz zniknie ka-
wiarnia „Stylowa”. Lokal by³ nowy,
bardzo dobrze urz¹dzony. Przez

Przysz³y zmiany

jakiœ czas cieszy³ siê zainteresowa-
niem gryficzan. Coœ jednak nie wy-
sz³o. Lokal zamkniêto. Z informacji
na wystawie kawiarni wynika, i¿ 1
sierpnia bêdzie w im otwarty sklep
obuwniczy. Kolejny w Gryficach.
M

Na fasadzie sklepu Multi AGD i
RTV zawis³ du¿y baner g³osz¹cy
likwidacjê sklepu przy ul. Wojska

Tylko wyprzeda¿
czy likwidacja

Polskiego. Szkoda, bo sklep by³
dobrze zaopatrzony, a obs³uga za-
wsze mi³a i ¿yczliwa klientom. M
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Z zainteresowaniem przeczyta-
liœmy w Gazecie Wyborczej 21 Lip-
ca br. artyku³ p. Andrzeja Kraœnic-
kiego pt. „Utopione miliony w Re-
dze” a traktuj¹cy o czterech przysta-
niach kajakowych wg pomys³u i re-
alizacji starosty K. Sacia.

Z tekstu przytoczê cytat:
„Dzwoniê do starosty Kazimierza
Sacia. Przerywam mu partyjkê gol-
fa, wiêc starosta rzuca tylko, ¿e to
problem burmistrza Gryfic Andrze-
ja Szczyg³a. Ten zwala winê na sta-
rostê, bo poinformowa³ o otwarciu,
a on ma tu problem z wykonawc¹
budynku itp. itd.”

- Otó¿ panie Starosto Saæ przy-
stañ kajakowa w Gryficach, to pañ-
ski problem, chocia¿by dlatego, ze
02.10.2009 roku na 144 posiedze-
niu Zarz¹du Powiatu zosta³ zatwier-
dzony wynik przetargu na budowê
czterech przystani kajakowych na
terenie Powiatu Gryfickiego. Komi-
sja przetargowa wybra³a oferty, któ-
re zaoferowa³y najni¿sze ceny (ile
by³o ofert, nie podano):

- Przedsiêbiorstwo Us³ugowe
GALEX z Gryfic: budowa przystani
kajakowej w P³otach i budowa przy-
stani kajakowej w Gryficach.

- Firma NAVIMOR – INVEST
Sp. z o.o z Gdañska: budowa przy-
stani kajakowej w Trzebiatowie i
budowa przystani kajakowej w
Mrze¿ynie.

Gazeta Gryficka nr 16(25) z
21.04.2010 r w artykule pt. „Przy-
stanie kajakowe po sezonie”, inicja-
³y autorów (M. ges).

Cytat: „Dotychczasowa przy-
stañ by³a wystarczaj¹ca na potrzeby
mieszkañców Gryfic i uczestników

Przystañ kajakowa w Gryficach
sp³ywów kajakowych. Starosta po-
stanowi³ inaczej, bo ma pieni¹dze
na ten cel. Mimo to z bud¿etu gminy
chce 400 tys. z³ albo i wiêcej. To tak
w ramach wspó³pracy z samorz¹da-
mi. Przebudowa przystani kajako-
wej ma polegaæ na podwy¿szeniu
dachu hangaru, w którym s¹ kajaki,
³odzie i rowery wodne oraz dobudo-
wanie kabiny z prysznicem przy
budynku WC”.

Burmistrz Gryfic w ramach
wspó³pracy samorz¹dowej chcia³
czy nie musia³ partycypowaæ w dur-
ny  pomys³ przeróbki przystani ka-
jakowej. Ale nie tylko on, bo np.
18.02.2010 r na 168 posiedzeniu
Zarz¹du Powiatu przyj¹³ i skierowa³
do Rady Powiatu projekt uchwa³y w
sprawie zmiany uchwa³y Nr XL/
272/09 R. Powiatu Gryfickiego oraz
zmian w bud¿ecie powiatu na 2010
r. W zamian m.in. czytamy - „ na
wniosek dyrektora PCMRGiIE do-
konuje siê zmian w planie wydat-
ków Starostwa Powiatowego, pole-
gaj¹cych na przesuniêciu miêdzy
paragrafami w dziale – Turystyka,
rozdziale – Pozosta³e dzia³alnoœæ o
³¹czn¹ kwotê 113.794 z³. Przedsta-
wione zmiany dotycz¹ przystoso-
wania planu finansowego projektu
unijnego „kajakiem do morza...” do
rzeczywistej realizacji projektu.

By zrealizowaæ ocieplenie mu-
rów WC, zabrano pieni¹dze z
PCMRGiIE. Ale mniejsza o to.

Co wykonano na przystani kaja-
kowej w Gryficach?

Do istniej¹cego budynku WC
niczego nie dobudowano, jedno z
pomieszczeñ WC zamieniono na
kabinê z prysznicem. Budynek ocie-
plono 10 cm. Styropianem, zmie-

niono dach. W hangarze wymienio-
no rozsuwaj¹ce siê zewnêtrzne
drzwi, które zapewnia³y wiêksze
pomieszczenie dla kajaków, rowe-
rów wodnych i ³odzi patrolowej.
Obecnie drzwi podnoszone s¹ do
góry i zajmuj¹ przestrzeñ pod sufi-
tem, ograniczaj¹c swobodny dostêp
do kajaków z³o¿onych na stojakach.
Nie ma ¿adnej mo¿liwoœci schowa-
nia na noc rowerów wodnych w han-
garze, bo drzwi, przez które je wno-
szono i wynoszono, zosta³y zamuro-
wane. Wykonano nowy dach i gril-
lowniê. Hangar ocieplono 10 cm
warstw¹ styropianu, pewnie po to,
by gryzonie nie zamarza³y. Jest te¿
w pobli¿u boisko do kosza, boisko
jednorazowego u¿ytku – gra³ na nim
starosta ze swoimi VIP -ami kontra
VIP -y z Niemiec, z okazji Pikniku
Rodzinnego.

Przystañ kajakowa w Gryficach

to tylko dowód, ¿e szastano na lewo
i prawo unijnym pieni¹dzem i na-
szym z bud¿etu Gminy Gryfice.

Gryficka przystañ, jeœli czegoœ
wymaga³a, to jedynie odnowy ele-
wacji ci¹gle niszczonej przez domo-
ros³ych gryficzan. I by³aby czynna
w 2010 r jak równie¿ i w tym roku.
A tak wybrany przez Zarz¹d Powia-
tu wykonawca „spartoli³” ca³¹ przy-
stañ, bo ju¿ dziœ podziurawiony sty-
ropian straszy dziurami. Poza tym
nasza przystañ by³a remontowana, a
nie stawiana od podstaw i jeœli ZGK
przejmie je w swoje w³adanie –
mamy nadziejê – bêdzie móg³ kaja-
ki wypo¿yczaæ za odpowiedni¹
sumê.

ZSP w P³otach i ZSP w Trzebia-
towie otrzyma³y po 30 tys. z³ za
sprawowanie opieki nad przystania-
mi w tych miejscowoœciach. Pieni¹-
dze by³y z bud¿etu powiatu. M

(TRZEBIATÓW). Przez
wiele lat gmina nie
mog³a sprzedaæ tzw.
Baltony – znaleziono
wiêc pomys³ na
zachêcenie inwestorów.
Czy rybka z³apie siê na
haczyk?

Skoro samej Baltony sprzedaæ
nie mo¿na, to do oferty dorzucono
s¹siedni teren. Wszak nie od dziœ
wiadomo, ¿e firmy chc¹ mieæ i par-

Czy znajdzie siê
kupiec?

kingi, a czasami nawet – musz¹.
Dlatego te¿, gdy pojawiaj¹ siê ju¿
zainteresowani, to pytaj¹ w³aœnie o
miejsce na parking.

”Pojawiaj¹ siê osoby zaintere-
sowane zakupem Baltony, ale
pierwsze, o co pytaj¹ to mo¿liwoœæ
budowy parkingu. Dlatego pad³ po-
mys³, aby s¹siedni¹ dzia³kê, której i
tak nie mo¿na zabudowaæ, spróbo-
waæ sprzedaæ razem z budynkiem
Baltony” – powiedzia³ Andrzej Ku-
liberda – Kierownik ref. Organiza-
cyjnego podczas Komisji Spraw
Spo³ecznych, jak wynika z protoko-
³u.                                            MM
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Og³oszenie mo¿na nadaæ emailem: wppp1@wp.pl
(wp³ata na konto)

PKO BP Oddzia³ 1 w £obzie
72 1020 2847 0000 1502 0067 0927

Sprzedam dzia³kê budowlana 16
arów, £obez ul. Strumykowa. Tel.
Kontaktowy 664 861 934

Sprzedam lokal us³ugowo-handlo-
wy w Wêgorzynie œwie¿o wyremon-
towany (nowe centralne, elektryka,
pod³ogi, œciany, dach); w parterze
ok. 200 mkw. z parkingiem, kot³ow-
ni¹, wiat¹, pomieszczenia gosp. itd.
Tel. 504-162-767.

Sprzedam lokal  w Wêgorzynie
us³ugowo-handlowy z funkcj¹
mieszkaln¹ do 30 % na pierwszym
piêtrze ok. 120 mkw. oraz pomiesz-
czenia gosp. CENTRUM  Tel. 504-
162-767.

Zajezierze dzia³ka budowlana
uzbrojona, pow. 2129 mkw., cena
80 tys. z³. Tel. 600 265 547

Tucze nad j. Woœwin dz.budowl. 2700
mkw. - 59 000 z³. Tel. 600 265 547

Ginekolog tel. 508 557 836

T³umacz przysiêg³y j. francuskiego.
Ko³obrzeg. Tel. 094 3521058 , 694
667 941.

T³umacz przysiêg³y jêzyka nie-
mieckiego: £obez, ul. Warcis³a-
wa 2 (Os. Ksi¹¿¹t Pomorskich).
Tel. 091 397 59 24, 505 972 167.

Sprzedam kawalerkê w centrum
£obza, I piêtro, 30 mkw., stan bar-
dzo dobry, kuchnia widna, cena 110
tys. do negocjacji. Tel. 883-950-
105.

Sprzedam kawalerkê w Resku 28
mkw., okna PCV, ogrzewanie gazo-
we. Cena 60 tys. z³. Tel. 608 727 083

Mieszkanie bez czynszowe, 43
mkw. + piwnica i pomieszczenie go-
spodarcze po³o¿one w Dobrej przy
ul. Traugutta 1/6 sprzedam. Tel. 693
283 566

Sprzedam mieszkanie 3 - pokojowe
w £obzie, IV piêtro, 52 mkw.. Cena do
uzgodnienia. Tel. 502 582 112

Wynajmê mieszkanie 3 - pokojowe
w £obzie od zaraz. Tel. 502 582 112

Sprzedam tanio mieszkanie 3 poko-
jowe w Radowie Ma³ym. Tel. 602
301 017

Po³czyn-Zdrój - hala o powierzchni
1000 mkw. mo¿liwoœæ wydzier¿awie-
nia lub sprzeda¿. Tel 694 821 461.

Sprzedam rega³y sklepowe, ladê
ch³odnicz¹ i wagê elektroniczn¹.
Cena do uzgodnienia. Tel. 663 983
782. Gryfice ul. Akacjowa 4

Sprzedam dom okolice Gryfic 150
mkw., dzia³ka 0,5 ha, pomieszcze-
nia gosp.250 mkw. Cena do nego-
cjacji. Tel. 508-070-331.

Wynajmê pomieszczenia na gara-
¿owanie samochodów ul. Trzyg³ow-
ska. Tel. 501 305 767.

£obez - oddam za darmo szlakê.
Tel. 609 478 327.

Sprzedam przês³a ogrodzeniowe
160x2, cena 140 z³/szt. Tel.787 132
567

Sprzedam piec CAMINO na czêœci.
Tel. 880 085 176

Jesteœ przedsiêbiorc¹ i p³acisz ZUS
890 z³ miesiêcznie? Mam rozwi¹za-
nie! Mo¿na go legalnie w Polsce nie
p³aciæ. Istnieje równie¿ mo¿liwoœæ
wspó³pracy. Tel. 501 894 828.

Sprzedam mieszkanie w Nowogar-
dzie, 2 pokoje 53 mkw. Pilnie. Tel.
691-054-010.

Powiat ³obeski Powiat ³obeski Powiat ³obeski

Powiat gryficki

Powiat gryficki

Region

Powiat œwidwiñski

Powiat gryficki

Region

Powiat drawski

Powiat gryficki

PRACA

INNENIERUCHOMOŒCIMIESZKANIA

GARA¯E, WIATY BLASZANE,
DOWÓZ GRATIS, MONTA¯.
TEL. 598 334 536, 605 286  058,
661 953 331. PRODUCENT
GO-STAL PRZECHLEWO.  U
nas najtaniej.

Powiat ³obeski

Powiat œwidwiñski
Rzuæ palenie – wystarczy 1 zabieg:
nerwice, depresje, alergie, nadwa-
ga. Gabinet Œwidwin, tel. 880 400
739.

Wykoñczenia wnêtrz, p³ytki, pane-
le, regipsy, malowanie, szpachlo-
wanie, stolarka itp. Tel. 792 289 761,
661 545 391

Wideofilmowanie. Tel. 605 732 267.

US£UGI

Gryfice Osiedle XXX-lecia - sprze-
dam mieszkanie 2 pokojowe, 46
mkw., po remoncie. Cena do nego-
cjacji. Tel. 665 805 930

Powiat drawski
Us³ugi zacierania i wylewania beto-
nu na po³ysk pod gara¿e, altany,
tarasy, w kolorach. Docieplanie bu-
dynków, adaptacja poddaszy. Tel.
791 074 833

Region
KDF-podatki.pl
Zwrot podatków zagranicznych -
równie¿ korespondencyjnie. Odzy-
skujemy Jaaropgave. Z³otów ul.
Norwida 6. Tel. 67 265 12 70, tel.
Kom. 502 846 635

Powiat gryficki
Wyburzenia, rozbiórki. Tel. 724-
510-626.

Przeprowadzki, noszenie, wywóz
starych mebli i innych staroci. Tel.
668-343-638

Zatrudniê fachowców do wykonania
oko³o 200 mkw. tynków wewnêtrz-
nych maszynowych, zapraw¹ pia-
skowo-wapienn¹ (nie cementow¹!)
firmy Baumit (Kalkin RK 38) lub fir-
my Quick-Mix (HKL - lekki tynk wa-
pienny) na obiekcie ok. 4 km od
Gryfic. Tylko powa¿ne propozycje
proszê kierowaæ pod nr tel. 608-
297-416.

Sprzedam: 1/ Ci¹gnik Zetor 6911
stan dobry; 2/ Presa roluj¹ca na
pasy Ryyveri Kasali; 3/ Kombajn
zbo¿owy MaszFerguson" ze œcina-
czem; 4/ Kombajn zbo¿owy Volvo-
800 ze œcinaczem. Tel. 660 010 540.

Sprzedam 1,9 hektara ziemi w oko-
licy Runowa Pom. Tel. 723 006 757

Powiat ³obeski

ROLNICTWO

Sprzedam samochód VOLKSWA-
GEN T4. Samochód po remoncie.
Silnik w bardzo dobrym stanie -die-
sel. Automatyczna skrzynia biegów
niesprawna. Rok prod. 1993. Dop.
³adownoœæ 965 kg, hak.
Tel. kontaktowy 507735056.

MOTORYZACJA

Matematyka - poprawki. Tel. 516
166 301

Powiat ³obeski

NAUKA

Powiat drawski

Polecamy nieruchomoœci
Dzia³ki na sprzeda¿
£obez - dzia³ka z war. zabudowy o pow. 1011 mkw - cena  78.000 z³
£obez - dzia³ka o pow. 6042 mkw - cena 181.000 z³
£obez - dzia³ka o pow 10000 mkw - cena  70.000 z³
Resko (okolica) - mo¿liwoœæ zabudowy, pow. 3003 mkw - cena  33.000 z³
Resko - dzia³ka budowlana, pow. 382 mkw - cena  70.000 z³
Wêgorzyno - dzia³ka o pow. 1150 mkw - cena  28.000 z³
Radowo Ma³e - dzia³ka o pow. 15400 mkw - cena  28.000 z³
Radowo Ma³e (okolica) - dzia³ka o pow. 3484 mkw - cena  48.000 z³
Nowogard - warunki zabudowy, pow. 1000 mkw - cena  60.000 z³
Nowogard (okolica) - pow. 3800 mkw - cena 120.000 z³
Nowogard (okolica) - pow.4300  mkw - cena  54.000 z³
Wyszomierz gm Nowogard - pow. 31600 mkw - cena 158.000 z³
Wyszomierz gm Nowogard - pow. 2500 mkw - cena  32.500 z³
Koœciuszki gm Osina - pow. 3312 mkw - cena 133.000 z³
Koœciuszki gm Osina - z lini¹ brzegow¹, pow. 3000 mkw - cena 150.000 z³
Mieszkania na sprzeda¿
£obez ul. H. Sawickiej - kawalerka, 38,5  mkw - cena 116.000 z³
£obez ul. Obroñców staliningradu  - 3 pokoje, pow. 53,37 mkw - cena 190.000 z³
£obez - 2 pokoje, pow. 48 mkw - cena 144.000 z³
£obez - 3 pokoje, pow. 51,19 mkw - cena 158.000 z³
£obez - 2 pokoje, pow. 42,7 mkw OKAZJA!!! - cena 125.000 z³
Resko (okolica) - 2 pokoje, 90 mkw - cena 153.000 z³
Resko- 3 pokoje, pow. 93 mkw - cena 139.000 z³
Resko - kawalerka, pow 28 mkw - cena  60.000 z³
Resko - 2 pokoje, pow. 46 mkw - cena  95.000 z³
Resko- - 3 pokoje, pow. 59,40 mkw - cena 180.000 z³
Resko - dwa mieszkania cena jednego, 4 pokoje, pow. 54 mkw - cena 130.000 z³
Resko (okolica) - 3 pokoje, pow. 69 mkw - cena 115.000 z³

Bezp³atna pomoc w uzyskaniu kredytu

DOM SPRZEDAM
w Drawsku Pom.

tel. 943632176
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O tym, jak w chwili obecnej
dojechaæ na osiedle XXX – lecia w
Gryficach, najlepiej wiedz¹ kierow-
cy komunikacji miejskiej.

Turysta czy te¿ „tubylec” z inne-
go gryfickiego osiedla na pewno
bêdzie b³¹dzi³ w g¹szczu rozstawio-
nych znaków drogowych.

Ale mia³o byæ o tym, co ludzi
boli, a raczej wprowadza w stan to-
talnego zdenerwowania. Mieszkañ-
cy, którzy swoje posesje maj¹ przy
ul. Sportowej, pytaj¹ dlaczego, ro-
boty na modernizowanej ulicy siê
œlimacz¹. Dwa miesi¹ce temu ze-
rwano z ca³ej ulicy asfalt, tym sa-
mym ods³oniêto wysokie studzienki
na ulicy, pozostawiono nie wiado-
mo, jakiego pochodzenia wybrzu-
szenia i dziury w jezdni na skrêcie w
ul. S³owackiego. Ludzie niszcz¹
zawieszenia w samochodach itd.

Od wyjazdu z ulicy Jana Dêb-
skiego w ul. Sportow¹ coœ siê niby
dzieje, ale jak na 1,5 miesi¹ca pracy
to nic konkretnego z tego nie wyni-
ka. Chocia¿ jedno ju¿ wynik³o jezd-
nia bêdzie obni¿ona o jakieœ 30-40
cm. I w³aœciciele posesji bêd¹ zmu-
szeni do przebudowy ogrodzeñ. Kto
za to zap³aci? To nie bêd¹ jakieœ
grosze tylko konkretny pieni¹dz, a
krezusy finansowe przy tej ulicy to
nie mieszkaj¹. Ulica Jana D¹bskie-
go na ca³ej d³ugoœci „rozbebeszo-
na”, chodniki z nowego polbruku
k³ad¹ od wjazdu na posesjê do wjaz-
du. Same wjazdy, co ju¿ widaæ, bêd¹
po³o¿one, tak by woda z chodników

Koszmar na ul. Sportowej i J. D¹bskiego
sp³ywa³a na posesjê. Widoczne
krzywizny, górki i pagórki jak na
chodniku przy pawilonach handlo-
wych ul. Koœcielna.

Widoczne marnotrawstwo ma-
teria³u, nowe krawê¿niki ju¿ po³o-
¿one, zawalone, na niektórych od-
cinkach piachem i ¿wirem, ci¹gi
krawê¿ników „rozwalone” przez
maszyny i samochody pracuj¹ce
przy modernizacji. Nowo po³o¿ony
chodnik podobnie rozwalony, na
zakrêcie, w któr¹œ z uliczek we-
wnêtrznych. Jeœli coœ siê rzuca w
oczy, to brak organizacji pracy,
marnotrawstwo materia³u i zupe³ny
brak poszanowania mieszkañców
ul. J. D¹bskiego.

Bo w imiê czego zniszczono
chodnik po³o¿ony z 5 lat temu? Dla-
czego zerwano go w ci¹gu kilku dni,
na ca³ej d³ugoœci ulicy, choæ mo¿na
by³o to robiæ odcinkami. Jak robi, to
ZGK przy pl. Zwyciêstwa. Przez
dwa miesi¹ce ludzie id¹ po piachu
lub b³ocie do pracy i z pracy do
domów. Nikt siê tym nie przejmuje,
¿e praca siê „œlimaczy”. Tablica in-
formacyjna jest nieczytelna. Nie
bardzo wiadomo, kto jest wyko-
nawc¹ ani inspektorem nadzoru, bo
tego zdaje siê, na przebudowie ulic
nie ma.

A przyda³by siê pewnie inspek-
tor pracy, by sprawdziæ, kto przy
modernizacji ulic pracuje i na jakich
warunkach. Jeœli ju¿ teraz nad ba³a-
ganem nikt nie zapanuje, to wiêcej
ni¿ pewne, ¿e byle jak zmodernizo-

ul. Sportowa

Ul. J. D¹bskiego

W sprawozdaniu z realizacji
Powiatowego Planu Gospodarki
odpadami dla Powiatu Gryfickiego
za lata 2009 – 2010, opracowanym
przez ABRYS Technika Sp. z o.o
wynika, i¿ w tym okresie na terenie
powiatu zosta³ zlikwidowany jeden
mogilnik.

Mogilnik zosta³ zlikwidowany
w miejscowoœci Go³añcz Pomorska
w 2010 roku.

Z zamieszczonej w spr. tabeli
pomijamy co i ile znajdowa³o siê w
mogilniku i na jakim obszarze mo-
gilniki siê znajdowa³y. Bo cieka-
wostk¹ albo skandalem jest brak
danych w istotnych rubrykach, a
mianowicie:

1. Monitoring terenu po likwida-
cji mogilnika – brak danych

2. Instalacja, do której skierowa-
no do unieszkodliwienia œrodki
ochrony roœlin waz z opakowaniami
– brak danych.

3. Instalacja, do której skierowa-
no do unieszkodliwienia gruz, zie-

Mogilniki
mie – brak danych.

4. Instalacja, do której skierowa-
no unieszkodliwion¹ ska¿on¹ glebê,
ziemiê – brak danych.

5. Organ prowadz¹cy likwidacjê
mogilników – brak danych.

6. Koszt likwidacji (z³) – brak
danych.

7. •ród³a pozyskania œrodków
na likwidacjê – brak danych.

To ja siê pytam, za co firma
ABRYS Technika Sp. z o.o z Pozna-
nia wziê³a pieni¹dze, skoro nie po-
trafi³a ustaliæ, co siê sta³o z zasoba-
mi tego mogilnika. I dlaczego nikt z
Ochrony Œrodowiska na ten fakt nie
zwróci³ uwagi?

Inn¹ ciekawostk¹ jest tabela do-
tycz¹ca mogilników w B¹dkowie,
Brojcach i Ko³om¹ciu (w³aœcicie-
lem tych mogilników by³ ANR
Szczecin). W tabeli tej pominiêto
wszystkie instalacje. Odnotowano
tylko:

1. Organ prowadz¹cy likwidacjê

mogilników – brak danych.
2. Planowany koszt likwidacji

(z³) – brak danych.
3. Planowane Ÿród³a pozyskania

œrodków na likwidacjê – brak da-
nych.

Na uzupe³nienie tych danych w/
w firma bêdzie mia³a dwa lata, w
takim okresie powstawaæ bêdzie
nastêpne sprawozdanie.

W ANR Gryfice – zapytaliœmy,
gdzie zosta³y wywiezione zawarto-
œci mogilników z Ko³om¹cia.

- Gdzieœ na Œl¹sk, ale nie bêdê
informowa³, bo to trzeba sprawdziæ
dokumenty, a poza tym przez tele-
fon, to ka¿dy mo¿e powiedzieæ, ¿e
jest z Gazety Gryfickiej czy Urzêdu

Marsza³ka.
Rozmowa zakoñczona.
No to zadajemy pytanie publicz-

nie: jaka firma i gdzie wywioz³a
zawartoœæ mogilnika w Ko³om¹ciu.
Ile wydano pieniêdzy na ca³¹ opera-
cjê w tym rekultywacjê terenu?

Kto monitorowa³ prace z ramie-
nia ANR i cy poniesie odpowie-
dzialnoœæ, za to, ¿e na terenie mogil-
nika nadal le¿¹ krêgi wyci¹gniête ze
studni. S¹ ska¿one! Tak siê wydaje.

Pan Edmund Radziwonik, jako
przedstawiciel LOP dla doros³ych
pisa³ raport o mogilniku w/w, mo¿e
teraz ³askawie napisze kolejny o
bylejakoœci wykonanej pracy na
mogilniku w Ko³om¹ciu. M

wane ulice zostan¹ oddane do u¿yt-
ku na œw. Bo¿ego Narodzenia, bo
nikt nie uwierzy, ¿e za dwa miesi¹ce
ul. Sportowa bêdzie mia³a wylan¹

now¹ nawierzchniê asfaltu i nowe
chodniki na ca³ej jej d³ugoœci. Po-
dobnie sprawa ma siê z ul. J. D¹b-
skiego. M



StrStrStrStrStr. 15. 15. 15. 15. 15gazeta gryficka 28.07.2011r. INFORMACJE

Organizatorzy to pañstwo Ma-
rzena i Robert Bu³hakowie, którzy
zorganizowali wzorowo tê kolejkê
ligi so³eckiej. W tym dniu wszystkie
dru¿yny zosta³y ugoszczone pie-
czonymi kie³baskami, kaszank¹ i
napojami, a dla dzieci pani so³tys
krêci³a watê cukrow¹. Oprócz tych
atrakcji organizatorzy, którzy prze-
prowadzaj¹ Ligê So³eck¹, obdaro-
wani zostali od pañstwa Bu³haków
parasolem ochronnym.

Ta kolejka odby³a siê bez nie-
spodzianek, ale warto wspomnieæ
wysok¹ wygran¹ gospodarzy w
ostatnim meczu z Oœciêcinem/Ja-
sielem. Spikerk¹, sêdziowaniem i
statystyk¹ zajmowali siê panowie
Wies³aw Pietrzak i Andrzej Kubali-
ca.

JUNIORZY
SO£ECTWO GÓRZYCA -

KUKAÑ/WO£CZYNO/RYBO-
KARTY 3:0 (2:0); bramki strzelili:
2 - Maciej Rogowski, Kacper Ma-
jor.

SO£ECTWO GÓRZYCA - FC
GRYFICE 7:0 (3:0); bramki strzeli-
li: Kacper Major, 2-Maciej Rogow-
ski, Marcin Bober, 2 - £ukasz Bober
Bartosz Nowak.

Gryficka Gminna Liga So³ectw w pi³ce no¿nej

Wo³czyno gospodarzem drugiej kolejki

FC GRYFICE - KUKAÑ/WO£-
CZYNO/RYBOKARTY 0:3 (0:2);
bramki strzelili: Dominik Czynsz,
Tadeusz Wieczorek i Eliasz Zbo-
rowski.

SENIORZY
SO£ECTWO BASZEWICE -

OŒCIÊCIN/JASIEL 1:0 (0:0); bram-
kê strzeli³ Arkadiusz Karbowiak.

SO£ECTWO KUKAÑ/WO£-
CZYNO/RYBOKARTY - ROT-
NOWO 1:1 (0:0); bramki strzelili:
Tomasz Kadrzyñski, dla Rotnowa
£ukasz Bu³ach.

SO£ECTWO GÓRZYCA -
DZIADOWO 0:0

SO£ECTWO BASZEWICE -
ROTNOWO 2:1 (1:1); bramki
strzelili: £ukasz Szpak i Arkadiusz
Karbowiak, a dla Rotnowa £ukasz
Janiec.

SO£ECTWO KUKAÑ/WO£-
CZYNO/RYBOKARTY - OŒCIÊ-
CIN/JASIEL 7:0 (3:0); bramki
strzelili: 3 - Tomasz Kadrzyñski, 3 -
Bart³omiej Cymkiej i Patryk Krzy-
wak.

Nastêpna kolejka GGLS odbê-
dzie siê 30 lipca, w sobotê o
godz.15.00 w Dziadowie. Serdecz-
nie zapraszamy. Wies³aw Pietrzak

Na Orliku przy Szkole Podsta-
wowej  nr 4 w Gryficach rozpocz¹³
siê Turniej szkó³ podstawowych w
pi³ce no¿nej getbol o puchar anima-
tora Orlika.

Getbol to m³oda odmiana pi³ki
no¿nej. Na ma³ym boisku (pole kar-
ne orlika) rywalizuje ze sob¹ tylko
dwójka zawodników na ma³e bram-
ki do 7 goli. Ró¿nica jest taka, ¿e
tutaj liczysz tylko na siebie. Tutaj
trzeba byæ zarówno wyœmienitym
technikiem jak i dobrym obroñc¹.
Tylko takie po³¹czenie daje szanse

Mo¿na zg³aszaæ siê do koñca lipca

Turniej szkó³
podstawowych
w getbolu

na sukces. Organizatorzy postawili
w tym roku tylko na m³odsze rocz-
niki, aby ju¿ od najm³odszych lat
uczy³y siê taktyki, odpowiedzialno-
œci i rywalizacji. Uczestnicy bêd¹
graæ mecze w zale¿noœci od wieku.

Zapraszamy wszystkie dzieci w
przedziale wiekowym 7 - 12 lat, tak-
¿e dziewczynki z gminy Gryfice, do
spróbowania si³ w tej odmianie pi³ki
no¿nej. Dla ka¿dego uczestnika
upominek. Zg³oszenia do koñca lip-
ca na Orliku przy szkole nr 4, u p.
Wies³awa Pietrzaka lub pod nume-
rem telefonu: 696-059-718 . W.P

W sobotê, 16 lipca, po³¹czone si³y so³ectw
Kukañ, Wo³czyno i Rybokarty, by³y organiza-
torem II kolejki Gryfickiej Gminnej Ligi So-
³ectw w pi³ce no¿nej juniorów i seniorów -
lato 2011.
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Przeczyta³em oœwiadczenie bur-
mistrza Trzebiatowa w Gazecie
Gryfickiej nr 28, w której Pan Zdzi-
s³aw Matusewicz opisuje realia, ja-
kie go spotykaj¹ podczas burmi-
strzowania od czasu jesiennych
wyborów samorz¹dowych. Z obser-
wacji wszystkich zdarzeñ w naszym
powiecie wy³ania siê obraz za-
w³aszczenia gryfickiej ziemi przez
powiatowe ugrupowanie „Idziemy
Razem”.

Mo¿na powiedzieæ, ¿e funkcjo-
nuje na zasadzie wilczej watahy
dzia³aj¹cej razem. Razem uzgad-
niaj¹ swoje interesy, razem wysta-
wiaj¹ swoje komitety wyborcze,
razem siê obdarzaj¹ obowi¹zkami i
korzyœciami i razem nadaj¹ sobie
nagrody i odznaczenia.

Nie mo¿na by mieæ do takiej tak-
tyki zastrze¿eñ, gdyby nie fakt, ¿e
dla zabezpieczenia swoich intere-
sów maj¹c zwarte szeregi mog¹ nad-
u¿ywaæ prawa. NajwyraŸniej to wi-
daæ na przyk³adzie Wojciecha
Schmidta, redaktora naczelnego
Panoramy Gryfickiej, którego - po-
wiedzmy sobie szczerze - zaszczu-
to.

Samorz¹dowe Mubaraki c.d.
Zaszczuto tylko dlatego, ¿e nie

mia³ ochrony. Osobiœcie poczuwam
siê tak¿e do odpowiedzialnoœci za
to, gdy¿ w Panoramie Gryfickiej
opublikowano kilka moich felieto-
nów. Miêdzy innymi „Samorz¹do-
we Mubaraki”, w którym sytuacjê w
naszych samorzadach porówna³em
do sytuacji w Egipcie, podczas rz¹-
dów Mubaraka. Wszak Mubarak
wybierany by³ podobno w demokra-
tycznych wyborach. Nie by³o innej
opcji nie dlatego, ¿e nie by³o innej
postaci, lecz dlatego, ¿e egipskie
Mubaraki (klasa urzêdników i Elita)
na wy³onienie innej postaci nie po-
zwolili. Naród nie mia³ innego wyj-
œcia, jak wyjœæ na plac Tarhir i po-
wiedzieæ, ¿e tak dalej byæ nie mo¿e.
Czy u nas tak byæ musi?

Czy my, w Polsce, w powiecie
gryfickim, musimy czekaæ a¿
„Idziemy Razem” po¿re wszystkie
publiczne funkcje i obsadzi w nich
tylko swoich ludzi? O tym pisa³ w
Panoramie Gryfickiej redaktor
Schmidt w artykule „Nepotyzm po
gryficku”. Czy musimy czekaæ, a¿
zaw³aszcz¹ wszystko?

Najproœciej by by³o, gdyby
Sejm ograniczy³ sprawowanie funk-
cji burmistrzów, wójtów i prezyden-
tów miast do dwóch kadencji. Tylko
po to, by oni maj¹c wszystko w
swoich rêkach nie zbudowali sobie
swoich samorz¹dów na wzór Muba-
raka. Bo to co siê widzi, to obsadza-
nie wszystkich stanowisk tylko
przez swoich ludzi, zlecanie projek-
tów tylko dla swoich ludzi, oraz tak

jak w przypadku Trzebiatowa blo-
kowanie nowemu burmistrzowi ja-
kichkolwiek kroków, to taka prakty-
ka prowadzi prosto do pañstwa
Mubaraka.

Zapewne ktoœ z nich powie:
„Kto wam broni wygraæ wybory?” I
to prawda, ale pod warunkiem, ¿e
podczas kadencji spo³eczeñstwo
jest informowane o wszystkim.
Znowu ktoœ z nich powie: „Kto wam
przeszkadza informowaæ spo³e-
czeñstwo?”

Dlatego trzeba im zwróciæ uwa-
gê, ¿e oni, za nasze pieni¹dze, robi¹
sobie propagandê wydaj¹c te
wszystkie lokalne gazetki (które w
niedalekiej przyszloœci otrzymaj¹
od spo³eczeñstwa wspóln¹ nazwê
„mubarakowskie gadzinówki”), w
których pokazuj¹ wszystko tylko ze
swojej strony.

A my jak mamy spo³eczeñstwo
informowaæ, ¿e to nie jest tak, jak
w³adza pokazuje? Czy mamy nieza-
le¿ne media? Mamy, ale w bardzo
ograniczonej iloœci. Bo jeœli jakieœ
wolne media dobior¹ siê do skóry tej
w³adzy, to skoñczyæ mog¹ jak re-
daktor Wojciech Schmidt. I skoñcz¹
jak Panorama Gryficka, która pad³a,
bo tak jakoœ dziwnie siê z³o¿y³o, tak
jakby ktoœ nakaza³, by do Panoramy
Gryfickiej ju¿ reklam nie zlecaæ.
Tylko g³upek nie wie o co chodzi.

Jeœli do tego dojdzie pewna
wspólpraca przedstawicieli wymia-
ru sprawiedliwoœci, to mamy albo
Egipt Mubaraka albo Dziki Zachód
z USA z wieku XIX.

Co ma wiêc zrobiæ spo³eczeñ-
stwo? Najlepiej, ¿eby samo dowia-
dywalo siê co wladza robi i by wie-
dzia³o jak j¹ oceniaæ. Do tego trzeba
mieæ wiedzê i czas, a nawet pieni¹-
dze. To ja przepraszam, powie ka¿-
dy z mieszkañców, ja nie mam czasu
i pieniêdzy. A ja powiem, ¿e potrze-
ba nie tylko wiedzy, ale tak¿e
uczestniczenia ci¹g³ego w tym co
siê dzieje. Ja bêd¹c radnym przez
kilka kadencji zosta³em nieraz oszu-
kany.

Co zatem ma robiæ spo³eczeñ-
stwo? Spo³eczeñstwo póki co jedy-
nie mo¿e siê modliæ, o to, by z po-
œród ludzi, którzy myœl¹ inaczej ni¿
w³adza, wy³oni³a siê inna Elita. Eli-
ta, która bêdzie mieæ swoje media,
w których wyjaœni spo³eczeñstwu co
w³adza robi Ÿle. Niech siê modli o
to, by funkcjonariusze resortu spra-
wiedliwoœci zarabiali dobrze, by ich
¿ony i dzieci nie musia³y byæ na
pasku u lokalnej w³adzy.

Wreszcie módlmy siê o to, by w
naszej Konstytucji by³o napisane,
¿e III RP jest Pañstwem Prawa. Póki
co nie jest. Napisane jest tylko, ¿e
jest Pañstwem Prawnym, czyli le-
galnym. Jedynie legalnym, bo jego
organy s¹ wybierane w demokra-
tycznych wyborach, tak jak by³ wy-
bierany Mubarak. I jak Mubarak
rzadz¹.

Myœlê jednak, ¿e nie ze wszy-
skim nale¿y zwracaæ siê do Boga.
Przecie¿ da³ nam woln¹ wolê, z któ-
rej podczas wyborów szczególnie
powinniœmy korzystaæ.
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Kpt.¿.w. Waldemar Jaworowski

Budowa sali
gimnastycznej przy
Szkole Podstawowej nr
1 w Œwidwinie dobieg³a
koñca. Pozosta³o

Sala pachn¹ca nowoœci¹

starsza z miejskich szkó³ - by³a je-
dyn¹, która nie posiada³a w³asnej
sali, co znacznie utrudnia³o prowa-
dzenie zajêæ z wychowania fizycz-
nego. To g³ówne powody, które
zadecydowa³y o rozpoczêciu tej
inwestycji. Roz³o¿ono j¹ na dwa

nych 30 czerwca 2011 roku. Sala
jest zatem ju¿ gotowa, odby³ siê
odbiór techniczny, jednak nie mo¿-
na z niej jeszcze korzystaæ. Obecnie
bowiem miasto musi uzyskaæ po-
zwolenie na u¿ytkowanie od Powia-
towego Inspektora Nadzoru Bu-

dzie mog³o jednoczeœnie obserwo-
waæ z miejsc dla publicznoœci ponad
300 osób. Ca³kowita powierzchnia
obiektu wynosi 1536 metrów kwa-
dratowych, z czego 979 to sala spor-
towa. Pozosta³e - to zaplecze, czyli
pomieszczenie trenera ³azienka z
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D³ugotrwa³e deszcze, które w
ostatnim czasie utrzymywa³y siê
nad powiatem gryfickim, spowodo-
wa³y, ¿e ziemia jest b³otnista. Skut-
kiem takiego stanu rzeczy by³o zda-
rzenie, którego byliœmy œwiadkami
w sobotê, 23. lipca br. po godzinie
12.

Na trasie Gryfice - Niechorze
autobus marki Mercedes przewo¿¹-
cy dzieci zjecha³ na pobocze, które
nie zosta³o utwardzone, wpad³ w
b³oto i przechyli³ siê czêœciowo na
praw¹ stronê. Wystêpowa³o du¿e

P³otowscy policjanci  zatrzyma-
li 39-latka, który  z przed jednego z
urzêdów w Gryficach ukrad³ zapar-
kowany samochód marki Skoda
Felicja. Sprawca trafi³ do policyjne-
go aresztu. Grozi mu do 5  lat wiê-
zienia. W chwili pope³nienia prze-
stêpstwa mia³ ponad dwa promile
alkoholu w organizmie.

Do zdarzenia dosz³o dzisiaj w
godzinach popo³udniowych w Gry-
ficach. W³aœciciel samochodu Sko-
da Felicja zaparkowa³ swoje auto
przed jednym z urzêdów do którego
uda³ siê jako petent. Nieopatrznie
pozostawi³ jednak kluczyki w sta-
cyjce. Wykorzysta³ to 39-letni
sprawca mieszkaniec gminy Trze-
biatów, który ukrad³ samochód i
odjecha³  nim w nieznanym kierun-
ku.

Poszkodowany powiadomi³ po-
licjê zaraz po tym jak zorientowa³
siê, ¿e skradziono mu samochód. Do
dzia³añ zaanga¿owano niezw³ocz-
nie wszystkie patrole policyjne na
terenie powiatu gryfickiego i powia-

Jezdnia nowa, ale bez utwardzonego pobocza

O krok od tragedii…
zagro¿enie przewrócenia siê pojaz-
du na bok. Na szczêœcie nikomu nic
siê nie sta³o.

Wszystkie osoby jad¹ce autobu-
sem z pomoc¹ kierowcy i stra¿aków
wydosta³y siê na zewn¹trz i zosta³y
zabrane przez przyby³y na miejsce
autobus zastêpczy.

Miejsce zdarzenia zabezpieczo-
no, a autobus wyci¹gniêto i posta-
wiono na drogê. W dzia³aniach
udzia³ bra³y zastêpy z JRG Gryfice,
OSP Karnice oraz OSP Niechorze.

KPPSP Gryfice

Ucieka³ kradzionym autem.
Wpad³ w rêce p³otowskiej
policji.

domiono jednostki oœcienne.
Skradziony pojazd kilkanaœcie

minut póŸniej wje¿d¿aj¹cy do mia-
sta z kierunku Gryfic zauwa¿y³ pa-
trol mundurowych z P³ot. Funkcjo-
nariusze natychmiast udali siê za
skradzionym pojazdem. Ten jednak
na widok radiowozu przyspiesza³
bez zamiaru zatrzymania siê. Po kil-
kuset metrach przejechanych za
skradzionym autem funkcjonariu-
sze zatrzymali je. Za kierownic¹ sie-
dzia³ 39-letni sprawca, od którego
czuæ by³o wyraŸn¹ woñ alkoholu.
Badanie alkomatem wykaza³o, ¿e
ma ponad dwa promile alkoholu w
organizmie.  Mê¿czyzna trafi³ do
policyjnego aresztu. Po wytrzeŸ-
wieniu  us³yszy zarzuty i stanie
przed S¹dem. Za pope³nione prze-
stêpstwo grozi mu do 5 lat wiêzie-
nia. Znany jest on policji jako osoba
maj¹ca w przesz³oœci konflikt z pra-
wem.
Skradziony pojazd  wróci³ ju¿ w
rêce prawowitego w³aœciciela.

asp. Edyta Klepczyñska
Oficer Prasowy KPP Gryfice

W wyniku koordyna-
cji dzia³añ policjan-
tów Komendy Powia-
towej Policji w Gryfi-
cach oraz Posterun-
ku Policji w Resku
zatrzymano 55-letnie-
go mieszkañca gmi-
ny Resko, sprawcê
kradzie¿y telefonu
komórkowego.

O kradzie¿y telefonu komórko-
wego policjê powiadomi³  pokrzyw-
dzony, który przebywa³ na jednym z
oddzia³ów gryfickiego szpitala.
Funkcjonariusze ustalili, ¿e do kra-

Cz³owieka mo¿e
okraœæ nawet
s¹siad z ³ó¿ka

dzie¿y telefonu dosz³o, gdy po-
krzywdzonego nie by³o na sali.
Sprawca wykorzystuj¹c ten fakt,
zabra³ le¿¹cy na jego szafce telefon
komórkowy wartoœci oko³o 300 z³o-
tych.

Policjanci pracuj¹cy nad t¹
spraw¹ ustalili, ¿e kradzie¿y doko-
na³ 55-letni mieszkaniec gminy
Resko, który wspólnie z pokrzyw-
dzonym przebywa³ na jednej sali
chorych. Opuœci³ on szpital w dniu
kradzie¿y oko³o po³udnia. Zosta³
zatrzymany na terenie Reska nie-
spe³na dwie godziny póŸniej. Mun-
durowi odzyskali równie¿ skradzio-
ne mienie, które sprawca mia³ przy
sobie schowane w reklamówce.
Us³ysza³ ju¿ zarzuty. Za kradzie¿
grozi mu do 5 lat wiêzienia. Postê-
powanie w sprawie prowadzi KPP
Gryfice. (kp)

Biuro og³oszeñ: tel. 512 138 349

Redakcja Gazety Gryfickiej
Gryfice, ul. Wa³owa 8/7

Tel. 694-664-745, e-mail: wppp1@wp.pl
gazeta w Internecie: gazetagryficka.xwp.pl
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Og³oszenia drobne i reklamy mo¿na
sk³adaæ w redakcji w Gryficach
w godzinach dy¿urów redakcji.

Gryfice, ul. Wa³owa 8/7
Poniedzia³ki, wtorki i œrody
w godz 13.00 - 15.00
(wejœcie od strony muru obronnego).

Tel. interwencyjny
Maria Jakubowska 694-664-745

Pañstwowy Powiatowy In-
spektor Sanitarny w Gryficach
informuje, ¿e pomimo niesprzyja-
j¹cej pogody w dniu 21 lipca br. w
Bazie Obozowej Pabianice w
Mrze¿ynie odby³o siê kolejne spo-
tkanie edukacyjne zorganizowa-
ne dla dzieci i m³odzie¿y.

W spotkaniu uczestniczyli
przedstawiciele Pañstwowego Po-
wiatowego Inspektora Sanitarnego
w Gryficach, Komendanta Powiato-
wego Pañstwowej Stra¿y Po¿arnej

Akcja „Bezpieczne Wakacje 2011”

Edukacja dzieci
i m³odzie¿y na
obozie w Mrze¿ynie

w Gryficach, Komendanta Powiato-
wego Policji w Gryficach, Placówki
Stra¿y Granicznej w Rewalu oraz
Wodnego Ochotniczego Pogotowia
Ratunkowego. Podczas spotkania
poruszano kwestie zwi¹zane z bez-
piecznym wypoczynkiem, tj. jak
rozs¹dnie korzystaæ z k¹pielisk,
bezpieczeñstwo przebywania w ob-
szarach leœnych, jak ustrzec siê kra-
dzie¿y, zasady przestrzegania higie-
ny osobistej, higieny spo¿ywania
posi³ków, profilaktyka kleszczy.

„Ch³opaki” z Powiatowej Stra¿y
Po¿arnej we wtorek urz¹dzili sobie
æwiczenia sprawnoœciowe na skwe-
rze zwanym „Na Maæku”. Oczywi-
œcie, jak zawsze wzbudzili zaintere-

Æwiczenia „Na Maæku”

sowanie i radoœæ Mi³osza W. - ma³e-
go ch³opca, choæ ju¿ dziœ du¿ego
fana braci stra¿ackiej.

Ciekawe jednak co na to ZGK,
w³aœciciel skweru?                      M


